
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

441.158-12/2017.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2017. október 19.
napján 07.00 órai kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott
testületi üléséről.

Jelen vannak: Dr.  Kriza  Ákos  polgármester,  Barta  Gábor,  Bartha  György,  Deák-Bárdos
Mihály, Eperjesi Erika, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy
Endre  András,  Hubay  György,  Jakab  Péter,  Katona  Ferenc,  Kovácsné  Budai  Mária,  Dr.
Kovács László, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nehéz Károly, Dr. Simon Gábor, Soós
Attila, Szécsényi Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester

Később érkezett: Badány Lajos, Fodor Zoltán, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán és Szilágyi
Szabolcs képviselők

Távol  maradt: Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert  és  Révész  Péter  képviselők,  Pfliegler  Péter
alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  főosztály-,  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc
Holding Zrt. és tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a
mellékelt jelenléti ív szerint.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti az ülésen megjelent vendégeket, érdeklődőket, a
nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, valamint a média képviselőit és képviselőtársait.
Bejelenti,  hogy a  Testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján  22  fő van  jelen,  az  ülés
határozatképes, amelyet megnyit.
Tájékoztatja  a  megjelenteket,  hogy az  előző  Közgyűlés  óta  eltelt  időben  elhunyt  Mátyás
Rudolf  mesterszakács,  2008. Nívódíjasa.  Kéri,  hogy emlékére egy perces  néma felállással
emlékezzenek.

/Egyperces néma felállást követően./

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elmúlt  Közgyűlés  óta  egy  cég  választotta  Miskolcot
betelepülésének helyéül,  a Ten Pao. Igaz,  „csak” 300 munkahelyet  teremt.  Egy olyan cég
telepedik meg Miskolcon, amelyik a kínai nagy cégcsoportoknak az egyike, a Boschnak egy
beszállítója. Nagyon hosszú ideig keresték Európában azt a helyet, ahol megtelepedhetnek és
kaput jelenthet a cégük az európai gazdaság felé. Ez egy nagyon fontos kérdése a miskolci
gazdaságfejlesztésnek. Most már nem az a kérdés a növekedés szempontjából, hogy ki milyen
nagy  vagy  milyen  kicsi,  hanem  az,  hogy  ki  milyen  gyorsan  tud  reagálni  a  környezet
változásaira, milyen gyorsan tudja a kihívásokra teljesíteni azokat a feltételeket, amelyet a
változó világ igényel. Az elmúlt közel 8-9 évben azzal foglalkoztak, hogy ezt a megfelelő
gyorsaságot, a város reagáló készségét el tudják érni. Ezért is választotta a várost a Takata. A
magyar  Kormánnyal  közösen 9 hónap  alatt  sikerült  elérniük azt,  hogy a cég,  a  gyár  már
termeljen, és most már 1500 körüli  a foglalkoztatottak létszáma. Ha ezt az ütemet tartják,
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akkor a gazdasági kilábalása nemcsak Miskolcnak, hanem az egész térségnek rendkívül gyors
ütemben  fog  lezajlani.  Már  lehetővé  tették  a  Miskolcra  érkező  cégek  számára,  hogy
iparterületet rendkívül gyorsan tudjanak kialakítani a számukra. Megjegyzi, ez egy nagyon
komoly előkészítő  munkát  igényel.  Elindítottak  egy olyan  munkaerő teremtési,  fejlesztési
rendszert,  amely  rendkívül  promptul  és  gyorsan  tud  reagálni  a  munkaerő  fejlesztésének,
képzésének igényeire. Megszületett az a tanulmány, amely követi a miskolci iskolásoknak a
fejlődését,  fejlesztését  óvodás  kortól  egészen  az  egyetem  elvégzéséig.  Kialakítottak  egy
szervesülő kapcsolatrendszert az egyetem, a gazdasági élet szereplői és a város között, amely
együttműködés mindhárom fél  előnyét  fogja  szolgálni.  Ezáltal  mindegyik  gyorsabban  tud
reagálni  a  környezet  változásaira.  Ennek  az  együttlétnek  eredményeként  Miskolc,  mint
együttműködő  város  rendkívül  komoly  gazdasági  fejlesztést,  fejlődést  tesz  lehetővé.  A
sajtótájékoztatón,  ahol  a  Ten  Pao  döntést  bejelentette  a  Külgazdasági  Minisztérium,  a
minisztérium  nevében  Magyar  Levente  államtitkár  úr  nyilatkozott,  és  újra  jelezte  a
kormányzat azon szándékát, hogy Miskolcból a régió gazdasági húzóerejét fogja létrehozni.
Hangsúlyozza, az egyik és első fecske a Ten Pao, amelyet majd követi több, akár a Távol-
Keletről, akár Nyugat-Európából. Nyomatékosítja, Miskolc gazdasági jövője, az nem kérdés,
hogy pozitív. Egy olyan pillanatban vannak, amikor már átbillentek, és azt tudják mondani,
hogy Észak-Kelet Magyarországon újra kialakult az az erős gazdasággal rendelkező város,
amely képes  meghatározó  eleme  lenni  a  térség  húzóerejeként  a  városok  fejlődésének,  és
nemcsak Miskolc, hanem az egész megye gazdasága fejlődésének.
A napirend  elfogadásával  folytatják  munkájukat.  Az  SZMSZ  20.  szakasz  (5)  bekezdése
alapján az alábbi javaslatokat teszi:

1. sürgősségi indítvány - nyílt ülésre: Javaslat ingó vagyon értékesítésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 5
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt
ülés     napirendjére     felvette.

2. sürgősségi indítvány - nyílt ülésre: Javaslat  vagyongazdálkodási  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt
ülés     napirendjére     felvette.

3. sürgősségi indítvány - nyílt ülésre: Javaslat  szociális  intézményeket  érintő
döntések meghozatalára, valamint egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú
önkormányzati rendeletek módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt
ülés     napirendjére     felvette.

4. sürgősségi indítvány - nyílt ülésre: Javaslat  a  Családi  Otthonteremtési
Kedvezmény  igénybe  vételéhez  értékesítésre  kijelölt  ingatlanokra
vonatkozó határozat egyes feltételeinek módosítására
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az indítvány napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6
tartózkodás mellett a sürgősségi indítványt a nyílt
ülés     napirendjére     felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz
(1)  bekezdése alapján  első javaslata,  hogy összevontan vitassák meg  a helyi  demokrácia
gyakorlásával  és  a  város  humánszolgáltatásával kapcsolatos  előterjesztéseket,  azaz  a
meghívó szerinti 1., 3., 5., és a sürgősségi 3. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 5 nem szavazattal, 2
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy összevontan, nyílt ülésen tárgyalják
a  város  egészségügyi  ellátórendszerével  és  vagyongazdálkodásával kapcsolatos
előterjesztéseket,  azaz  a  meghívó  szerinti  2.,  4.,  valamint  a  sürgősségi  1.,  2.  és  4.
napirendeket, majd ezt követően zárt ülésre kerüljön sor.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 0
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza Ákos polgármester:  Harmadik javaslata, hogy a „Javaslat az Önkormányzat
vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet
módosítására” című napirendről közvetlenül  annak tárgyalását követően szavazzanak, a
rendelettervezetben foglalt kihirdetés időpontjára tekintettel.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A  Közgyűlés 20 igen, 1 nem szavazattal, 4
tartózkodás mellett a javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról,
figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint a tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.

A  Közgyűlés  17  igen,  6  nem  szavazattal,  2
tartózkodás  mellett  az  ülés  napirendjét –  a
napirendre  felvett  sürgősségi  előterjesztésekre,
valamint  az  elfogadott  tárgyalási  sorrendre
figyelemmel  –  a  meghívóban  foglaltak  szerint
állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)

NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének,  valamint
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.6.)
önkormányzati rendeletének módosítására
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Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

2. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

3. Javaslat  a  helyi  népszavazás  kezdeményezéséhez  szükséges  választópolgárok
számáról szóló rendelet megalkotására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat az  Önkormányzat  egészségügyi  ellátórendszeréről  szóló
beszámoló elfogadására és a kapcsolódó döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

5. Javaslat az Idősek Tanácsa megalakítására
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

ZÁRT ÜLÉS:

6. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

7. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi közterület-használati ügyben
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat ingó vagyon értékesítésére

2. Javaslat vagyongazdálkodási döntések meghozatalára

3. Javaslat szociális intézményeket érintő döntések meghozatalára, valamint egyes
szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek módosítására

4. Javaslat a Családi Otthonteremtési Kedvezmény igénybe vételéhez értékesítésre
kijelölt ingatlanokra vonatkozó határozat egyes feltételeinek módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elfogadott tárgyalási sorrend  szerint a helyi demokrácia
gyakorlásával  és  a  város  humánszolgáltatásával  kapcsolatos  előterjesztések tárgyalásával
kezdik munkájukat.

Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Településszerkezeti  Tervének,  valamint  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének
módosítására

Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat  a  helyi  népszavazás  kezdeményezéséhez
szükséges választópolgárok számáról szóló rendelet megalkotására
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Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat az Idősek Tanácsa megalakítására

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat  szociális  intézményeket  érintő  döntések
meghozatalára,  valamint  egyes  szociális  és  gyermekjóléti  tárgyú
önkormányzati rendeletek módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 5. napirendhez Badány Lajos képviselő úr
módosító indítványt nyújtott be.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a meghívó szerinti  1. és 3., valamint a sürgősségi 3.

napirendi előterjesztést tárgyalta és mindegyik elfogadását többségében támogatta.
• Városgazdálkodási  és  –üzemeltetési  Bizottság: a  meghívó  szerinti  1.  napirendi

előterjesztést tárgyalta, többségében támogatta az elfogadását.
• Pénzügyi  Bizottság: a  meghívó  szerinti  5.  napirendi  előterjesztést  tárgyalta,

többségében támogatta az elfogadását.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti

5. napirendi előterjesztést tárgyalta, egyhangúlag támogatta az elfogadását.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti  5. napirendi előterjesztést

tárgyalta, támogatta az elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát, hozzászólásra jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós Attila: Tapasztalhatta a város minden lakosa, itt élője, itt dolgozója és az országban,
valamint a határokon kívül is mindenki, hogy Miskolc – csakúgy, mint az ország Kormánya –
mélyen  elkötelezett  abban  az  irányban,  hogy  a  nyugdíjasok  életét,  létét,  komfortérzetét
folyamatosan növelje. Nagyon sokan ebben az országban úgy gondolják, hogy ők azok, akik a
társadalom egyik alappilléreit adják, akik a neveltetéstől fogva adnak egy gondolkodásmódot,
egy értékrendet, hazaszeretetet, lokálpatriotizmust és sok-sok olyan pozitív értéket, amelynek
köszönhetően ez az ország, ez a város ott tart, ahol. Aki itt él, az 2010. óta tapasztalhatta, hogy
számos olyan intézkedés történt ebben az országban, amely a nyugdíjasok, a nagyszülők életét
értékes és eredményes módon gazdagítja, szebbé teszi. Nemcsak azokról kell beszélniük, mint
a  hét  év alatt  megvalósult  23%-os reálérték növekedés,  vagy a  Kormány által  létrehozott
Idősek  Tanácsa,  az  adókedvezmény,  vagy  akár  a  nyugdíjkönnyítések,  esetleg  a  nemrég
bejelentett  nyugdíjprémium.  Helyben,  a  város  vezetése  is  mélyen  elkötelezett  annak
érdekében,  hogy a nyugdíjasok méltó megbecsülést  és  szeretet  kapjanak.  Sajnálatos,  hogy
ezzel  együtt  vannak  az  ellenzéki  oldalon  nem  kevesen,  akik  nem  így  gondolkodnak  a
nyugdíjasokról, akik megnyilvánulásaikban – személyesen vagy a médiában – nem feltétlenül
pozitív  színben  tüntetik  fel  a  nyugdíjasokat.  Szemmel  látható  az,  hogy  ők  hogyan
gondolkodnak  azokról,  akiktől  egyébként  ezt  az  országot  kapták,  ahogy  az  életet  és  a
neveltetést is. Sajnos országos vezetők is vannak ezek között az emberek között, mint ahogy
Miskolcon  is  vannak  ilyen  emberek  a  pártvezetők  között,  akik  úgy  gondolják,  hogy  a
nyugdíjasok  kevésbé  megbecsültek  és  fontosak  ebben  a  városban.  Ezek  a  nyugdíjasok
szemmel láthatóan nemcsak azért hálásak, hogy a 2014-ben bevezetett  Salkaházi  Program
keretében anyagi, közbiztonsági, kulturális és szociális juttatásban részesülnek. Frakciója úgy
gondolja,  hogy  ezek  az  emberek  egyesületeiken,  klubjukon,  különböző  közösségeiken
keresztül aktívan vesznek részt ennek a városnak a formálásában, építésében a mai napig is.
Ők igenis értékesen tenni akarnak ezért a városért. A vezetés ezért gondolja úgy, hogy hasznos
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és fontos lehet ebben a városban is – nyilván mintájára a Kormány által létrehozott Idősek
Tanácsának – egy Idősügyi Tanács létrehozása, melyre ezúton tesz Polgármester Úr javaslatot.
Úgy gondolják,  hogy ezek  az  emberek  –  az  ő  nagyszüleik  és  szüleik  –  vannak  annyira
értékesek,  hasznosak  és  eredményesek  a  város  építése  szempontjából,  hogy formálisan  is
bevonják őket abba, hogy Miskolc életét,  jövőjét, alakítását nemcsak a munkahelyek és  a
munka,  hanem  a  közösségi,  a  kulturális  élet  vagy  akár  a  közbiztonság  területén  is
kamatoztatni tudják. Hangsúlyozza, értékes javaslataik és munkájuk ne vesszen kárba. Úgy
gondolják fontos, hogy formálisan a jelen vezetés is kifejezze azt a gondoskodást és törődést –
nemcsak  intézkedéseken  keresztül,  hanem  ebben  a  formában  is,  amelyet  éreznek  a
nyugdíjasok  iránt.  Szeretnének  mindenkit  megerősíteni  abban,  hogy  ez  a  város,  amíg  a
FIDESZ-KDNP vezeti, továbbra is megvédi a nyugdíjasokat, meg fogja védeni az ellenzéki
támadásoktól,  azoktól  az  emberektől,  akik  adott  esetben  lebecsülő  vagy  degradáló
kijelentéseket tesznek.

Dr. Kovács László: Ahogy egy társadalom megítélését is jelentős mértékben befolyásolja az,
hogy  hogyan  bánik  az  idős  emberekkel,  úgy  egy  városvezetésnek  vagy  politikai
csoportosulásnak is. Miskolc városvezetése és a mögötte álló politikai erők, a Fidesz és a
Kereszténydemokrata Néppárt  2010. óta folyamatosan törekszik arra, hogy a városban élő
több  mint  34 ezer  nyugdíjasnak az  életét  –  amennyire  a  lehetőség engedi  –  segítse,  úgy
anyagilag, mint az élet és a nyugdíjas kor minden területén. 2016-ban fogadta el a Közgyűlés
a Helyi  Esélyegyenlőségi  Programot,  amely egyik célcsoportjaként az időskorú embereket
nevezte meg. Tudják, hogy Miskolcon korábban működött Idősügyi Tanács és örülnek annak,
hogy a korábbi  időszakban többször is  elnyerte a város az „Idősbarát Önkormányzat Díj”
címet. Amikor 2010-ben felhatalmazást kaptak a város vezetésére a szavazóktól, akkor azt
gondolták,  hogy  többek  között  ezen  a  területen  is  szeretnének  többet  nyújtani,  mint  a
megelőző városvezetés(ek). Ezért jött létre 2014 nyarán a Salkaházi Sára Szociális Program.
Örömmel jelentheti, hogy 2017. október elején ismét több mint 34 ezer miskolcinak vitte ki a
postás azt a 10 ezer forintot, amit már negyedszer kaptak meg a nyugdíjasok. Azok kapták
meg, akik kérték ezt, akik részt vesznek a Salkaházi Sára Szociális Programban. Nemcsak
ezen a programon keresztül kívánnak a nyugdíjasok életén segíteni. Elmondja, hogy azt a több
mint  30  nyugdíjas  klubot  és  szervezetet,  akik  már  második  éve  folyamatosan  tartják  a
kapcsolatot  a  városvezetéssel,  azok  részére  biztosítottak  –  természetesen  igény  szerint  –
további 50 ezer forintos támogatást. Szeretné jelezni, hogy ez az Egészségügyi és Szociális
Bizottság által, bizottsági hatáskörben kérelmekre adható 50 ezer forint mellett már a másik
50 ezer forint. Összesen tehát klubonként 100 ezer forint támogatást adnak. Ezen kívül az
aktív időskor, az aktív idősödés feltételének erősítése, nem csupán a fizikai aktivitást, hanem a
társadalmi  és  kulturális  életben való  részvételt  is  jelenti.  Ezért  2016-tól  a  Salkaházi  Sára
Program  keretében  kibővítették  a  programjaikat  a  szabadidő  hasznos  eltöltését  szolgáló
kulturális  és  szabadidős  programokkal.  Jelezni  kívánja,  hogy  színházi  előadásra  olyan
túljelentkezés  volt,  hogy erős  nyomás helyeződött  az  Önkormányzatra,  hogy a  következő
években a kulturális területen fokozzák a program reprezentációjában a színházi előadások
számát. Következő héten – október 27-én – lesz az őszi salkaházis rendezvény, a Salkaházi
Batyusbál a Sportcsarnokban. Az a 920 jegy, amelyet erre biztosított a program, már hétfőn –
az értékesítés első napján – gazdára talált. Természetesen vannak irigyek, akiket nem kíván
nevesíteni. Irigykedtek a nyugdíjasokra, kritizálták az ő szórakozási szokásaikat. Megjegyzi, a
Fidesz-KDNP-s  városvezetés  az  ellenzéki  pártok  közül  például  a  Jobbikot,  hogyha  majd
nyugdíjasok lesznek, támogatni fogja és ők is részt vehetnek a programokon.

Molnár Péter:  A KDNP képviselőjeként ebben a napirendi csomagban az Idősek Tanácsa
megalakításával  szeretne  foglalkozni.  A mai  Közgyűlésen  a  város  önkormányzata  ismét
hozhat egy olyan döntést, amellyel világosan kifejezi azt, hogy a vezetés számára a miskolci
szépkorúak, a miskolci idősek fontosak. A kereszténydemokrata politikusok úgy gondolják,
hogy  a  világon,  így  természetesen  Magyarországon  és  Miskolcon  is  minden  ember
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megérdemli a tiszteletet és a megbecsülést, különösen azok a szépkorúak, azok az idősek,
akik bár aktív éveiket letudták, gyermekeket neveltek fel, országot, hazát, nemzetet építettek
és évtizedeken keresztül dolgoztak azért, hogy előre vigyék az országot, a hazát és a várost. A
társadalomnak, ahogy egy városnak is  mindenkori  kötelezettsége az,  hogy odafigyeljen és
támogassa  az  időseket,  a  szépkorúakat.  Meglátása  szerint  ez  a  mindenkori  hatalom
gyakorlójára,  a  vezetésre  is  fontos  és  érvényes  megállapítás,  ahogy  azokra  is,  akik  egy
döntéshozó testületben részt vesznek. Az előtte szólók is már elmondták, Miskolcon több mint
34 ezer nyugdíjas él, ez egy helyzet. Mindannyian ismerik a város és Magyarország korfáját
is,  ez  egy  helyzet,  mellyel  kellő  odafigyeléssel  kell  foglalkozniuk.  Miskolcon  eddig  is
folyamatos  volt  a  konzultáció  amióta  Dr.  Kriza  Ákos  polgármester  vezeti  a  várost,  a
különböző nyugdíjas szervezetek és a vezetés, a polgármester között. Ez meglátása szerint
nagyon fontos, mert nagyon sok hasznos, építő jellegű tanácsot adtak eddig is a nyugdíjasok a
városvezetésnek. Ezt a formát intézményesíteni szeretnék a jövőben. Ahogy Magyarország
Kormánya  kormányhatározatban  döntött  az  Idősek  Tanácsa  létrehozásáról,  így  Miskolc
Megyei Jogú Város Önkormányzata is testületi ülésén olyan döntést kíván hozni, hogy ehhez
csatlakozik.  Úgy gondolja,  ezt  meg  kell  tenniük.  Nemcsak  a  Salkaházi  Sára  Programon,
hanem ezen keresztül is ki kell fejezniük odafigyelésüket.
Véleményük szerint a Jobbik frakcióvezetője, Jakab Péter úr meglátásuk, és a nyugdíjasok
meglátása  szerint  is  olyan  kijelentéseket  tett,  amellyel  őket  súlyosan  megsértette.
Mindezekért,  amíg  nem  kér  bocsánatot  a  miskolci  szépkorúaktól  kijelentéseiért,  addig  a
FIDESZ-KDNP Frakciószövetség felszólalásakor továbbra is kivonul a közgyűlési teremből.

Hubay György:  Az Idősek Tanácsának megalakításával kapcsolatosan szeretne felszólalni.
Ha az elmúlt éveket figyelték a város lakói, tapasztalhatták, hogy a városvezetés kiemelten
foglalkozik az időskorú emberekkel. Azokkal, amiket már az előtte felszólalók is említettek,
ezért  az  idősek  iránti  nagyrabecsülésüket  kifejezve  2014-ben  létrehozták  a  Salkaházi
Programot, amely nemcsak anyagi juttatást biztosít az idősek számára, hanem az idősek egyéb
kulturális eseményeken is részt vehetnek. Az elmúlt évek folyamán a város javuló tendenciát
mutató  gazdasági  helyzete  lehetővé  tette,  hogy  már  negyedik  alkalommal  kapják  meg  a
nyugdíjasok a 10 ezer forintot, ha összeszámolják, ez már 1 milliárd 300 millió forintot tesz
ki.  A vezetés  tovább  megy  ezen  az  úton,  kötelességüknek  érzik,  hogy  a  nyugdíjasaikat
továbbra is támogassák, nemcsak a Salkaházi Programon keresztül. A szociális intézmények
vonatkozásában is léptek egyet előre, hiszen az Aranykor Idősek Otthonát, az Ezüsthíd Idősek
Otthonát, illetve az Őszi Napsugár Otthont követően a Szent Hedvigről elnevezett időseket
ellátó otthon is létrejön. Ez utóbbi mintegy 140 idős embernek nyújt lehetőséget arra, hogy
megfelelő szakmai körülmények között élhessék életüket. Az elmúlt hetekben lehetősége volt
részt venni a miskolci nyugdíjas klubok vezetőinek találkozóján, melyen felemelő érzés volt
jelen  lenni.  Kötelességük  a  nyugdíjas  klubok  vezetőivel,  a  nyugdíjasokkal,  illetőleg
nyugdíjasok  és  a  városvezetés  között  megfelelő  kapcsolatot  teremteni.  Ennek
eredményeképpen, és a már említett gazdasági helyzetet is figyelembe véve 50 ezer forinttal
támogatják a nyugdíjas klubokat is. Ez mind egy-egy lépés, amelyet ha a város gazdasági
helyzete lehetővé teszi az elkövetkezendőkben, akkor természetesen az összeg emelkedéséről
is szó lehet. Úgy gondolja, hogy a kormányzat után a város is megteszi azt a lépést, ami az
Idősek Tanácsának megalakítását illeti, hogy a város vezetése és az idősek, nyugdíjasok még
közelebb  kerüljenek  egymáshoz  és  közösen  oldják  meg  azokat  a  gondokat,  feladatokat,
problémákat, amelyek előttük állnak.

Szécsényi  Marianna:  „Olyan  országot  akarunk  építeni,  amelyben  minden  nemzedéknek
megvan a maga helye, egy többgenerációs Magyarországban gondolkodunk.” Miniszterelnök
Úr szavait idézte, mert úgy véli, hogy Miskolc jelenlegi városvezetése is ezt a célt képviseli.
Ezen az úton jár például azzal, hogy 2014-ben létrehozta a Salkaházi Programot, vagy azzal,
amit a jelenlegi előterjesztés javaslata tartalmaz. Úgy gondolja, hogy az idős emberek jelentős
része aktívan részt vesz a civil életben, nyugdíjas klub vezetőjeként vagy tagjaiként hasznos
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munkát  végeznek.  Nagyon  szerencsés  helyzetben  van,  mert  Martin-kertvárosban  olyan
nyugdíjas klub működik, ami követendő példa lehet mások számára. Jelenleg 56 tagból áll, de
programjaikon sokszor több mint száz fő is jelen van. Példaként említi a közösen szervezett
bűnmegelőzési  előadássorozatokat,  nagyi-unoka  programot,  vagy  azt,  hogy  gyógynövény
udvart alakítottak ki nyáron. Ebben az évben több mint 300 önkéntes munkaórát teljesítettek a
város rendezvényein. Mivel a klub vezetőivel, tagjaival heti szintű kapcsolatban van, fontos a
véleményük,  tapasztalatuk  meghallgatása,  hiszen  a  kölcsönös  együttműködés,  egymás
segítése  árán  juthatnak  el  bármilyen  közösség  kialakításában,  fejlesztésében.  Ezért  is
támogatják  közösen a  jelenlegi  előterjesztést,  amely javaslatot  tesz  az  Idősek  Tanácsának
megalakulására.
Martin-kertváros  Nyugdíjas  Klub  Elnök Asszonyának  tolmácsolná  véleményét  a  jelenlegi
előterjesztésről: „Úgy vélem, hogy nagy szükség van egy ilyen szervezetre. Úgy gondolom,
hogyha  megtaláljuk  a  megfelelő  személyeket,  akik  egyenrangú  partnerként  képviselik  a
fórumokon a nyugdíjas korosztályt, segíthetik a városvezetés munkáját, ugyanakkor segíthetik
a nyugdíjasokat  is.  Szükség van erre a munkára, hiszen fontos az aktív, tartalmas időskor
kialakítása, ami közös cél kell, hogy legyen.”

Badány Lajos: A meghívó szerinti 5. napirendi ponthoz kíván hozzászólni, amely Miskolcon
az Idősek Tanácsának létrehozására tesz javaslatot. A hivatali előterjesztés a Tanács elnöki
tisztségére  Alpolgármester  Urat  jelöli,  amelyhez  egy módosító  indítványt  nyújtott  be.  Az
indítványában  az  elnöknek  javasolt  Alpolgármester  helyett  egy  ellenzéki  képviselőt,  név
szerint  Szilágyi  Szabolcsot  ajánlja  a  Közgyűlés  figyelmébe.  Azért  gondolta,  hogy fontos
ennek a módosító indítványnak a benyújtása, mert egyrészt Alpolgármester Úr egyéb feladatai
miatt  már  eleve  leterhelt,  ezért  célszerű  ezt  a  felelősségteljes  megbízást  egy  olyan
képviselőtársukra  bízni,  aki  agilis  és  elsődleges  munkájaként  tud  eleget  tenni  ezen
kötelezettségének.  Szilágyi  képviselőtársuk  eddigi  munkásságával  is  bizonyította,  hogy
népszerű az idősebb korosztály körében.  Rendszeresen látogatja  és  szervezi  az  Avasi  50+
Klub  rendezvényeit,  anyagilag  is  támogatja  őket.  Elfogadottságának  legfőbb  bizonyítéka,
hogy a  MESZEGYI által  a  nyugdíjas  klubok számára  szervezett  felolvasó  estre  miskolci
képviselőként egyedül ő kapott meghívást. Másfelől egy szakmai feladat korrekt elvégzése
nem képezheti egy politikai indíttatású döntés tárgyát. Mint az előterjesztésben is olvashatták,
Magyarország Kormánya felállította  az Idősek Tanácsát,  amelynek elnöke paradox módon
Orbán Viktor. Ez a szervezet – mint láthatták – szakmai munka helyett rendszeres politikai
nyilatkozatokat  tesz,  aminek  célja,  hogy  a  Fidesz  kampányát  támogassa  vele.  Az  idős
honfitársaik megtévesztésére irányuló törekvés a miskolci Fidesz-KDNP koalícióban is tetten
érhető,  amikor egy valótlan állításra hivatkozva  rendszeresen kivonulnak az ülésről.  Ez  a
hazugságáradat  mára  már  egy  olyan  helyzetet  eredményezett,  hogy  Soós  Attila
képviselőtársuknak jogerős bírósági döntés alapján ezen az ülésen bocsánatot kellene kérnie
Jakab  Péter  képviselőtársuktól  azért,  mert  a  Salkaházi  Programmal  kapcsolatban  valótlan
állításokat  terjesztett  róla.  Persze  hogy Soós  képviselőtársuk  miként  és  milyen  formában
kíván ennek a törvényi kötelezettségnek eleget tenni, az nem képezi ezen előterjesztés tárgyát,
de  megjegyzi,  hogy  eddigi  megnyilvánulása  eléggé  sutára  sikeredett.  Mindenesetre  a
módosító  indítvány  támogatásával  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  hitet  tehet
amellett,  hogy ezt  a  Tanácsot  ténylegesen  a  szépkorúak  életminőségének  javítására  hozta
létre, egy ellenzéki képviselő elnökké történő kinevezésével pedig bebizonyíthatja, hogy azt
kormányzati  befolyástól  függetlenül  kívánja  működtetni.  Mindezekért  kéri  a  Közgyűlést,
hogy módosító indítványát támogassa.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megjegyzi,  hogy  a  kormányzat  csak  a  fejlesztéseiket
befolyásolja a támogatásával.

Dr.  Simon  Gábor:  Felszólalása  elején  ismét  arra  szeretne  rámutatni,  hogy a  Közgyűlés
működése véleménye szerint így nincs rendben. Most 1. napirendi pontként – az elfogadott
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ügyrendi  javaslatnak  megfelelően  –  összevont  napirendi  pontban  tárgyalja  a  Közgyűlés  a
város Településszerkezeti Tervének módosítását az Építési Szabályzat módosítását – ha jól
látja,  33  darab  módosítás  következik  be  –,  emellett  tárgyalja  a  helyi  népszavazás
kezdeményezéséhez  szükséges  rendelet  megalkotását,  valamint  az  Idősek  Tanácsának
megalakítását, de tárgyalja továbbá a szociális és gyermekjóléti intézményekkel kapcsolatos
módosításokat. Ebből a felsorolásból is látszik, hogy ez egy alapvető anomália. Hogyan lehet
ezeket a napirendeket  összevonni, egyben tárgyalni? Azt gondolja, hogy sehogy. Egy célja
van,  hogy  áttekinthetetlenné  váljon  az  egész  közgyűlési  működés  és  közgyűlési  vita.
Képviselőtársai  ebből  a  nagy  csomagból  –  az  elmúlt  percekben  –  leginkább  az  Idősek
Tanácsának megalakítását  emelték ki.  Az Idősek Tanácsának célja  az  idősek tiszteletének,
megbecsülésének és biztonságának előmozdítása, valamint az idősödő emberek érdekeinek,
javaslatainak az  önkormányzati  döntések  előkészítése  során történő  megjelenítése.  Ez  egy
nagyon komoly és nemes cél. Azon gondolkozott, hogy ez a tanács miben lesz más, mint az
eddigi. Miskolc Város Közgyűlése Idősügyi Tanácsot működtetett eddig, bár erről viszonylag
keveset  lehetett  mostanában  hallani.  Legutolsó  emléke,  ami  talán  a  közvéleményben  is
nagyobb nyomot hagyott, még a Zsiga Marcell elnökletével működő Idősügyi Tanács volt az
előző képviselői ciklusban. Ez az Idősügyi Tanács, egyébként hozzájárult korábban is – az
elmúlt 15 évben – Miskolc város működéséhez, hozzájárult ahhoz, hogy az Önkormányzat –
jó  néhány  esetben  –  elnyerje  az  országos  kitüntetést  az  idősekkel  való  foglalkozás
tekintetében. Kérdése, hogy ez mitől hoz egy olyan új minőséget, működést, ami jobban fogja
az idősek érdekét szolgálni. Ha ezeket a kérdéseket keresik az előterjesztésben, akkor ezekre
az előterjesztő nem adott választ, pedig nem a forma, az elnevezés a kérdés, hanem az, hogy a
működés  mitől  lesz  jobb  és  hatékonyabb.  Az  idősek  kérdéskörében  megemlíti  ebben  az
összevont csomagban, hogy a szociális intézmények kapcsán egy díjmegállapítást is meg fog
szavazni vélhetőleg a Közgyűlés, ez a Szent Hedvig Idősek Otthonának térítési díja. Arra tesz
az előterjesztő javaslatot, hogy aki a Szent Hedvig Idősek Otthonába beköltözik, az havonta
87 ezer forint térítési díjat fizessen be. Az, hogy ez kevés vagy sok, az attól függ, hogy az az
idős  aki  beköltözik,  milyen  jövedelemmel,  nyugdíjjal  rendelkezik.  Az  átlag  miskolci
nyugdíjakhoz képest  ez egy magasnak mondható térítési díj,  amit  azért érez anomáliának,
hiszen  az  előterjesztés  tartalmazza,  hogy  mennyi  az  önköltségi  ára  a  különböző
intézményeknek. Az anyagból az derül ki, hogy a működtetés szempontjából a városnak ez az
egyik  legolcsóbb  intézménye,  tehát  önköltségi  árát  tekintve  a  2.  legolcsóbb  az  5
intézményből, mégis ennek lesz a legmagasabb a térítési díja. Nem tudja, hogy ezt pontosan
milyen számítás előzte, alapozta meg. Ha azt nézik, hogy a minimálnyugdíj ami 28.500 forint
7 éve nem emelkedett, és nagyon sok miskolci idős 50-60 ezer forint nyugdíjból kénytelen
megélni,  akkor úgy gondolja,  hogy ez a 87 ezer forint  térítési  díj  soknak mondható,  meg
kellene fontolni a csökkentését.

Badány  Lajos:  A  népszavazási  kezdeményezésre  vonatkozó  rendelet-módosítás  a
népszavazás  kiírásához  szükséges  kezdeményezők  számát  ismételten  a  törvényi
maximumban, 25%-ban kívánja meghatározni. Így tehát egy helyi népszavazás kiírásához a
választásra jogosult lakosok 25%-ának támogató aláírása szükséges. Ez a rendkívül magas
arány a Fidesz közeli média által  közönyösített,  szülőföldjéről már többségében elüldözött
társadalomban  gyakorlatilag  ellehetetleníti  a  népakarat  közvetlen  gyakorlásának  ezen
formáját.  A népszavazási kezdeményezéshez utoljára elegendő aláírás a nemzetközi cigány
központ Fidesz kormány által Miskolcra történő telepítését követően gyűlt össze. Ekkor egy
olyan  széles  társadalmi  összefogás,  illetve  közfelháborodás  alakult  ki,  hogy  tömegével
támogatták  a  Jobbik  kezdeményezését.  A Fidesz  kormánynak  ezt  az  ámokfutását  akkor
sikerült megakadályozni, de mindannyian emlékeznek rá, hogy ez egy embert próbáló feladat
volt, aktivistáik hóban, fagyban 4-5 standdal álltak kint egy hónapon keresztül, illetve járták
végig a lépcsőházakat. Nyílvánvaló, hogy egy kisebb szervezet, érdemi médianyilvánosság
nélkül,  vagy  egy  kevésbé  széles  társadalmi  rétegeket  megszólítani  képes  érdekvédelmi
csoport  számára  ezt  megszervezni  és  teljesíteni  lehetetlen  feladat.  Ezért  kérdezi  a
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városvezetést,  hogy partner-e  abban,  hogy  a  realitásokhoz  alakítva,  a  támogató  aláírások
mennyiségét  a  törvény által  meghatározott  minimumban,  10%-ban határozzák meg.  Ezzel
nemcsak  névleg,  hanem ténylegesen  is  biztosítanák  a  népakarat  közvetlen  gyakorlásának
lehetőségét,  amely  a  demokráciát  erősíti.  Amennyiben  partnerek  a  miskolci  lakosság
hangjának, véleményének figyelembevételével  a következő Közgyűlésre elkészítik a tárgyi
rendelet ezirányú módosítási javaslatát. Várja a megtisztelő választ.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet.

Jakab Péter: A Jobbik üdvözli az Idősek Tanácsának felállítását, őszintén bíznak abban, hogy
ez nem egy szokásos fideszes kampányeszköz lesz, hanem valóban egy olyan testület kerül
megalakításra,  amelyik  akár  a  kormánnyal  szemben  is  kész,  hajlandó  és  mer  kritikát,
véleményt megfogalmazni. Kész arra, hogy a döntéshozók elé tárja a nyugdíjasokat érintő
megannyi problémát, amiből sajnos tényleg sok van. Elég, ha csak arra gondolnak, hogy ma
70 ezer olyan nyugdíjas él Magyarországon, akik havonta kevesebb mint 50 ezer forintból
kell, hogy megvásárolja a gyógyszert, az élelmiszert, vagy kifizesse a rezsit. Elkeserítő, hogy
ebben a helyzetben a Fidesz képviselőitől – akár itt helyben is – a nyugdíjasok a problémákra
nem megoldásokat kapnak, hanem indulatokat, uszítást és iránymutatást, hogy éppen mikor
kit kell gyűlölni. Megjegyzi, Miskolcon jellemzően őt. A jobbikosok azt gondolják, hogy a
nyugdíjasok nem hazugságokat érdemelnek, azt már kaptak Önöktől bőven. Elég csak azokra
a bírósági ítéletekre gondolni, amelyek elmarasztalták mind a Miskolci Naplót, mind a Fidesz
miskolci frakcióvezetőjét, – jogerősen – amiért hazugságokat terjesztettek a nyugdíjasoknak a
Jobbikról. Most is nagyon sok miskolci nyugdíjas csak azért nézi a Közgyűlést, mert azt várja,
hogy Soós  Attila  mikor  hajtja  végre  a  bírósági  ítéletet  és  kér  bocsánatot  azért,  amiért  a
nyugdíjasoknak hazugságokat terjesztett a Jobbikról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét, hogy mindezeket a napirend
utáni felszólalása alkalmával nyugodtan elmondhatja.

Jakab Péter:  Azt gondolják,  hogyha valaki  igazán tiszteli a nyugdíjasokat,  az egy dolgot
egészen  biztosan  nem  tesz:  nem hazudik  nekik.  A vezetés  mégis  ezt  teszi.  Éppen  ezért
javasolják  azt,  hogy  ne  fideszes  képviselő  vezesse  az  Idősek  Tanácsát,  hanem  a  Jobbik
képviselője,  Szilágyi  Szabolcs.  Képviselőtársa  elnökletével  és  az  Idősek  Tanácsának
közreműködésével bízik benne, hogy segítő együttműködésével elérhetik azt, hogy végre a
Kormány támogassa a  differenciált  nyugdíjemelést,  hogy a  nyugdíjas  fogyasztói  kosárban
szereplő termékek,  szolgáltatások  áfája  csökkenjen.  Támogassa,  hogy a férfiak  is,  ha úgy
gondolják, akkor 40 év munkaviszony után nyugdíjba vonulhassanak. Támogassák továbbá a
béruniót is, egyrészt azért, hogy a nyugdíjasok dolgozó gyermekeinek ne kelljen elmenekülnie
ebből a városból,  másrészt azért  is,  mert  ha nem nőnek drasztikusan a fizetések, és ezzel
együtt  a  járulékbefizetések,  akkor  szakértők  szerint  2030-ra  a  nyugdíjrendszer  össze  fog
omlani.  Ezért  is  fontos,  hogy  a  bérek  el  kezdjenek  emelkedni,  a  járulékbefizetések
emelkedjenek, és ez nemcsak a nyugdíjrendszert fogja stabilizálni, hanem lehetővé teszi azt
is, hogy ne csak a bérek, hanem a nyugdíjak is közelítsék meg a nyugati színvonalat. Tehát
nemcsak egy bérunió, hanem egy nyugdíjunió is megvalósuljon. A Jobbik ebben számít az
Idősek Tanácsának a támogatására.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, Képviselő Úrék szakértői más közgazdaságtani
iskolákat jártak, mint amelyek léteznek, sőt, ismeretlen iskolákat, azok a számok nem jönnek
ki, amiket javasolnak. Azt gondolja, hogy Képviselő Úr és „pártvezér” elég sokat tett azért,
hogy a nyugdíjasok minimum „megkedveljék” őket, és akkor finoman fogalmazott, de így
tovább, és akkor szóba se fognak velük állni.
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Dr. Kiss János alpolgármester:  Tájékoztatni kívánja a Fidesz Frakció tagjait, akik ismert
okokból  nem  szoktak  kíváncsiak  lenni  Jakab  Péter  hozzászólásaira.  Jakab  képviselő  úr
hozzászólásában megerősítette Badány képviselőtársának azt az állítását, miszerint valamiféle
perben  a  Fidesz  frakcióvezetőjének  Jakab  Péterrel  kapcsolatban  elszámolni  valója  lenne,
helyreigazítást kellene tennie. A Fidesz frakcióvezetője nyilván meg fogja adni a választ akár
Badány, akár Jakab úrnak, nem szorul az ő védelmére, mégis néhány dolgot el kíván mondani
az üggyel kapcsolatban. El kívánja mondani, hogyan állnak a nyugdíjas-politikával a Fidesz
és hogyan Jakab Péter részéről. Jogászként azt kell mondja, egy jogállamban a bíróság ítéletét
tiszteletben kell tartani és teljesíteni kell, ez természetes. Tudomása szerint annak a bírósági
eljárásnak,  amire  Badány  képviselő  úr  hivatkozott,  még  nincs  vége.  Ha  jól  tudja,
Frakcióvezető  Úr  a  Kúriához  fordult  és  onnan  kért  rendkívüli  jogorvoslatot,  és
végeredményben a Kúria állapítja meg, hogy ennek a jogvitának ki is a nyertese. Javasolja
Jakab Péternek, hogy ne igyon előre a medve bőrére, a jogvita még nem ért véget. Ez egy
nagyon fontos, de nem a legfontosabb része ennek a polémiának. Ebben az ügyben nem az a
lényeg, hogy Jakab Péter mit mondott, hanem az, hogy a miskolci nyugdíjasok mit értettek ki
azokból a szavakból, amit Jakab Péter mondott. Az a lényeg, hogyan estek ezek a szavak a
miskolci időseknek. Úgy gondolja, Jakab Péternek szíve joga beperelni Soós Attilát, számon
kérheti  rajta,  hogy  szó  szerint  mit  mondott,  azonban  nem  perelheti  be  a  miskolci
nyugdíjasokat,  ahogy azokat  sem, akik tüntettek Jakab Péter  ellen.  Nem foszthatja  meg a
nyugdíjasokat attól a szabadságtól, hogy Jakab Péter szavait szabadon értelmezzék, szabadon
alakítsák ki  véleményüket,  hogy mit gondolnak. Ha Jakab képviselő úr ragaszkodik a szó
szerinti valósághoz, úgy nem volt rest, és utána nézett  a dolgoknak, pontosítani  kívánja a
tényállást. Az alfahír hírportál 2015.11.11-én kiposztolt egy cikket, amelyben Jakab Péter úr
próbálja magyarázni a miskolci nyugdíjasokkal kapcsolatos politikáját, a szerkesztő egy videó
fájlt  is  csatolt,  amelyből  szó  szerint  is  idéz:  „…de  akkor  néhány év  és  nem fog más itt
maradni,  mint  60 ezer  nyugdíjas,  60 ezer  segélyes,  és  az aktív  korúak elmennek ebből  a
városból”. Megjegyzi, ez a videó a Miskolc Televízió archívumában megtalálható. Elmondja,
hogy a Fidesz is beperelhetné Képviselő Urat, mert aligha tudná bizonyítani, hogy a Fidesz
elűzi  a  miskolci  nyugdíjasok  gyermekeit,  de  nem  szaladnak  a  bírósághoz,  mert  a
lelkiismeretük  tiszta,  nem  háborog.  Pontosan  tudják,  hogy  ez  nem  így  van,  így  nincs
szükségük bírósági ítéletre ahhoz, hogy nyugodtan aludjanak. Akinek háborog a lelkiismerete,
az szalad a bíróságra vagy más helyekre és megpróbálja a lelkiismeretét megnyugtatni. Szöget
ütött még a számadat, a 60 ezer nyugdíjas, amiről Képviselő Úr beszél. Elmondja, ez súlyos
tárgyi  tévedés,  36  ezer  nyugdíjas  van  Miskolcon.  Jakab  képviselő  úr  állítását  nem  tudta
máshogy értelmezni, minthogy a miskolci nyugdíjasokat segélyeseknek nevezte. Megjegyzi,
ez nem volt szép dolog. Hangsúlyozza, a nyugdíj minden, csak nem segély, az egy becsülettel
ledolgozott életnek a járadéka. Ha nyugdíjas lenne, akkor kikérné magának ezeket a szavakat,
és felszólítaná Jakab Pétert, hogy vonja vissza ezt a mondatát. Az a mondat, hogy „…60 ezer
nyugdíjas,  60  ezer  segélyes  …”,  ez  a  nyugdíjasok  olyan  sértése,  ami  egész  egyszerűen
tűrhetetlen,  amit  Miskolcon,  a  miskolci  nyugdíjas  társadalom  nem  tud  elfogadni.  Ha
nyugdíjas lenne, azt üzenné Jakab Péternek, hogy semmi gond Képviselő Úr, háromszor veri
ezt kenden Lúdas Matyi vissza.

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Dr.  Kovás  László:  Azt  gondolja  nagy baj  az,  ha egy politikai  erő  arra  kényszerül,  hogy
folyamatosan demonstráljon, hogy szalonképtelenné vált egy képviselőtársa. Idestova két éve,
hogy ez  az  ominózus  eset  megtörtént.  Nem  az  az  igazi  probléma,  hogy valaki  politikai
indíttatásból, esetleg nem gondolkozva azon, hogy a szavai milyen következménnyel járnak,
tesz – mélységesen elítélendő – kijelentéseket. Az a baj, hogy később sem jön rá arra, hogy
valamit  rosszul  csinált.  Később sem jön rá  arra,  hogy nem jogi felelőssége ez itt,  hanem
erkölcsi  és  politikai  felelősség kérdése.  Itt  az  a  baj,  hogy a Jobbik frakcióvezetője annak
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idején sebet ejtett a miskolci nyugdíjasokon. Civil foglalkozása orvos, sok nyugdíjas klubba
jár orvosként is. A tegnapi nap folyamán azt mondták neki a nyugdíjasok, hogy az a baj, ha
Jakab Urat meglátják, akkor összerándul a gyomruk, félelmet kelt. Ha ez a célja a Jobbiknak
és Jakab Péternek, akkor folytassa. De az a baj, hogy nemcsak ilyen közgyűlési szinten teszi
ezt, hanem tudják, az Őszi Napsugár Otthonban is megjelent, ott már a dolgozók is féltek tőle.
A legújabb hírek szerint már az óvodákat sem kíméli, így az óvodai dolgozók is félnek tőle.
Azt gondolja, hogy sokáig vártak arra, hogy ez a bocsánatkérés megtörténjen, de nemhogy
megtörtént  volna, hanem még a Jobbik országos pártelnöke is  rátromfolt, így nem tudnak
másra következtetni, minthogy ez tendencia. Ezt követően ismételten megerősíti Molnár Péter
képviselőtársát,  ha eddig nem is,  ezt  követően még inkább aktuális  az,  hogy Jakab Péter
szalonképtelensége miatt várják a bocsánatkérését, a maga és pártelnöke, Vona Gáborét, aki
még elítélendőbben sértegette a nyugdíjasokat. A Fidesz-KDNP Frakció tagjai tehát továbbra
is – amíg ez a bocsánatkérés nem történik meg – nem kívánják meghallgatni Jakab Pétert, a
Jobbik frakcióvezetőjét.

Soós Attila: Nyugdíjas politikáról kezdtek el beszélgetni, aztán – sajnos – a Jobbik részéről
ismét az egyéni érdekek kerültek elő. Azt gondolja, hogy Jakab Péter képviselőtársát, ahogy
évek óta nem először, most is a személyes sértettség irányítja, egyéni ambíciók motiválják,
legalábbis abban a pár órában, amit Miskolcon tölt egyáltalán, akkor is ügyvédek háta mögé
bújik, bíróságra megy. Jakab Péternek címzi szavait: amennyiben itt lesz az ideje, bocsánatot
fog kérni. Jelen pillanatban – amit nyilvánvalóan tud – jogorvoslati kérelem van a Kúrián,
ennek az eredményére várnak. Nyilvánvalóan azt is tudja, hogy milyen „vagány” dolog egy
papírfecnit Badány elnök úr kezébe nyomni, hogy mondja el ő, mert az úgy „vagány”. Ez
nagyon  komoly  dolog.  Véleménye  Jakab  Péter  gerincéről  és  lelkiismeretéről  vagy  annak
hiányáról nem nagyon fog megváltozni. Továbbra is fenntartja véleményét: Jakab Péter 2015.
október  20-án  tartott  sajtótájékoztatóján,  valamint  későbbi  nyilatkozataiban  –  véleménye
szerint  –  olyan  kijelentéseket  tett,  melyek  számára  összességében  alkalmasak  olyan
következtetések  levonására,  amelyek  szerint  Jakab  Péter  szerint  a  miskolci  nyugdíjasok
megvásárolhatóak  és  csak  bulizni  tudnak.  Továbbra  is  az  a  véleménye,  hogy  ezen
következtetések súlyát, eredményeit a közvélemény előtt, ahogy eddig sem, vélhetően ezután
sem vállalja fel. Jakab Péter „bátor” módon pereskedik, komoly dolog. Ez a per még nem
zárult le, az ügy most már a Kúrián van, ők döntenek róla.

Molnár  Péter:  A miskolci  nyugdíjasok  és  szépkorúak  Jakab  képviselő  úr  kijelentéséből
egyértelmű következtetést vontak le. A célzás, vagy ha úgy tetszik a szúrás, az egyértelmű
volt,  a  miskolci  nyugdíjasokat  megsértette,  ez  a  miskolci  nyugdíjasok  véleménye,  melyet
frakciója is oszt. A Fidesz-KDNP Frakciószövetség ezért döntött úgy két évvel ezelőtt, hogy
amíg Jakab képviselő úr a szúrásaiért nem kér bocsánatot a miskolci nyugdíjasoktól, addig
kivonulnak a közgyűlési  teremből.  Ezt  továbbra  is  fenntartják,  mert  a  bocsánatkérés  még
elmaradt. Mindenki tudja, hogy a szavaknak súlya, jelentősége van, azokra meg kell próbálni
odafigyelni.  Álláspontjuk  szerint  viszont  az  idősekre,  szépkorúakra  csak  tisztelettel,
megbecsüléssel lehet gondolni. Véleményük továbbra is az, hogy megsértette őket súlyosan,
ezért tartják fenn továbbra is az álláspontjukat.

Kovácsné  Budai  Mária:  Az  Önkormányzat  évek  óta  dolgozik  a  városban  élő  idősek
társadalmi,  gazdasági  és  kulturális  helyzetének  folyamatos  javításán.  Ahogy azt  az  előtte
szólók is elmondták, 2014-ben létrehozták a Salkaházi Sára Programot, 2017 áprilisában úgy
döntöttek,  hogy  50  ezer  forint  vissza  nem  térítendő  támogatást  nyújtanak  a  civil
szervezeteknek. Az elmúlt hónapban arról döntöttek, hogy az Őszi Napsugár Otthon Szent
Hedvigről  elnevezett  új  telephelyén  az  ellátásra  szoruló  idősek  számára  további  140
férőhelyet alakítanak ki. Az intézkedéseket követő lépcsőként arra tesznek javaslatot, hogy a
Közgyűlés hozza létra az Idősek Tanácsát. A testület megalakításával az idősek tiszteletének,
megbecsülésének és biztonságának előmozdítása, valamint az idősödő emberek érdekeinek,
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javaslatainak  az  önkormányzati  döntésekbe  történő  megjelenítése  a  céljuk.  Elmondja
nyugdíjasként ő sem segélyből él, több mint 46 évet ledogozott, mai napig is dolgozik. Kikéri
magának,  hogy sértegessék,  hogy segélyből  él.  Ahogy az  előtte  szólók  is  elmondták,  az
ellenzékkel szemben a Fidesz-KDNP megbecsüli a nyugdíjasokat. Gyurcsány és a szocialisták
elvettek  az  idősektől  egy  havi  nyugdíjat,  soha  nem  fizettek  nekik  nyugdíjprémiumot  és
hagyták  teljesen  elértéktelenedni  a  nyugdíjakat.  A  Jobbik  pedig  sértegeti  az  időseket.
Felháborító, hogy Vona Gábor – milyen stílusban beszél – és a mai napig nem kér bocsánatot
a nyugdíjasoktól, ugyanúgy, ahogy Jakab Péter sem.

Hollósy  András  Endre:  Csatlakozik  az  előtte  szólókhoz,  már  csak  azért  is,  mert  a
családjában  is  nagyon  sok  idősebb  korú  van.  2009-ben  még  ugyan  nem  volt  a  politika
közelében, de emlékszik arra, hogyha akkor a baloldal és Gyurcsány Ferenc nem vette volna
el a 13. havi nyugdíjakat, akkor nyilván egy magasabb életszínvonalon élnének a nyugdíjasok
is. Szeretné megnyugtatni az a 36 ezer nyugdíjast Miskolcon, hogy attól függetlenül, hogy a
Jobbik vagy a baloldal miként vélekedik róluk, rájuk, a Fidesz-KDNP képviselőcsoportjára
számíthatnak ezután is, a jövőben is.

Katona Ferenc:  Véleménye szerint az ember aktív korában két generációról is kell,  hogy
gondoskodjon, azokról, akik őket nevelték és azokról, akiket ők nevelnek. Az 5. napirendi
pont az idősekről szól, akiket megbecsüléssel és szeretettel vesznek körül. Megjegyzi, akiket
szeretnek  és  megbecsülnek,  azokat  nem  sértegetik.  Választókörzetében  található  az
úgynevezett Szépkorúak Háza, akikhez gyakran jár, és ők mindig kedvességgel és szeretettel
fogadják, és lehetőségei  szerint  ő is támogatja őket. Az a véleménye, hogy az a bizonyos
sértés Jakab Péter részéről bekövetkezett, és egy úriember, akit megsért, attól bocsánatot kér.
Ha ez megtörténne, akkor a Fidesz-KDNP tagjai eredetiben, élőben hallhatnák felszólalásait,
jogos  kivonulásuknak  nem  tennének  eleget.  Badány  Lajos  képviselőtársának  annyival
szeretne reagálni módosító indítványára, amely szerint aggódik Dr. Kiss János alpolgármester
leterheltsége miatt, és Szilágyi Szabolcsot jelölte az Idősek Tanácsa elnökének. Tájékoztatja,
hogy az előterjesztésben benne van az a lehetőség, hogy Szilágyi Szabolcs legyen az elnök,
hacsak  ő  töltené  be  az  alpolgármesteri  posztot,  valamilyen  katasztrófa  következtében.
Hangsúlyozza, az eredeti előterjesztést javasolja elfogadni.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet.
Jakab Péter: Pontosan erről beszélt felszólalásában. A kormánypárt nem megoldásokat ad a
nyugdíjasoknak, hanem gyűlöletet. Most is ezt teszik, gyűlölködnek, indulatokat keltenek és
éket vernek emberek közé, nem hidakat építenek, hanem árkokat ásnak. Alpolgármester Úr
idézett tőle, miszerint, nem marad más a városban, mint 60 ezer nyugdíjas és 60 ezer segélyes.
Kérdezi, hogy jutott arra a következtetésre ebből a mondatból, hogy a nyugdíjasok segélyből
élnek. Ijesztő, és megretten attól, hogy Miskolcnak olyan alpolgármestere van, aki nem tud
helyes  következtetésekre  jutni,  mert  nem  tud  ezek  szerint  szöveget  értelmezni.  Ezért  is
alkalmatlan  –  többek  között  –  az  Idősek  Tanácsának  a  vezetésére,  hiszen  szándékosan  –
nyilván aljas politikai szándékból –, de félre vezeti őket. Hangsúlyozza, nem ezt érdemlik. A
kormánypárt azt mondja,  számíthatnak rájuk a nyugdíjasok. Elismétli,  hogy 70 ezer olyan
nyugdíjas van, akik kevesebb, mint havi 50 ezer forintból kell, hogy megéljenek. Kérdése,
hogy tudják kikről szólnak majd a hírek télen, hogy megfagyott a saját lakásában? Azokról,
akik havi 50 ezer forintból  a tűzifát nem tudták megvenni,  meg a gázszámlát  nem tudták
kifizetni és kihűlnek a saját lakásukban. Kérdése, hogy ez lenne a gondoskodás? A férfiak
31%-a meg sem éli a nyugdíjkorhatárt,  meghalnak, mielőtt nyugdíjba mehetnének. Erről a
31%-ról gondoskodnak? Kéri, hogy ne nevetessék ki magukat. Még egyszer megismétli, ne
keltsenek  gyűlöletet.  A  kormánypárt  keresztényi  emberként  szeretne  tündökölni,
viselkedjenek is úgy.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe.
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Dr. Kiss János alpolgármester: Válaszában megjegyzi, Képviselő Úr azt mondta, hogy nem
tud  jó  következtetéseket  levonni  a  szavaiból,  de  nem  mondta  meg,  hogy saját  szavaiból
milyen következtetéseket tudna levonni azon kívül, mint amit ő levont. Hogyha legközelebb
ezt  az  ügyet  Frakcióvezető  Úr  szóba  hozza,  akkor  próbálja  meg  azt  a  nyelvi  dilemmát
feloldani, hogy hogyan érthette másképpen, mint amilyen következtetésre jutott.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet.

Jakab Péter:  Úgy értette nyilván azokat a mondatokat, hogy óriási baj lesz Miskolcon, ha
nem  maradnak  ebben  a  városban  a  nyugdíjasok  dolgozó  gyermekei.  Azok,  akik  ma
dolgoznak, azok, akik ma adót fizetnek, és akiknek a járulékbefizetéséből ki lehet termelni a
nyugdíjakat. Ha ez nem történik meg, akkor – még egyszer mondja – a 2030-as évekre a
nyugdíjrendszer összeomlik. Ez a probléma. Olyan beruházásokra van szüksége Miskolcnak,
amelyek jövedelmet  és munkahelyeket  termelnek,  hogy a nyugdíjasok dolgozó gyermekei
itthon  maradjanak,  dolgozni  tudjanak,  adót  tudjanak  fizetni,  és  egyébként  gondoskodni
tudjanak  azokról  a  szülőkről,  akik  ma  nagyon  sokszor  elmagányosodnak,  mert  a
gyermekükkel és unokájukkal csak Skype-on tudnak beszélgetni a vasárnapi ebédnél.

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe.

Dr. Kiss János alpolgármester: A Szervezeti és Működési Szabályzat szerint azért adta meg
a szót Jakab képviselő úrnak – akinek egyébként már nem lett volna felszólalási lehetősége –,
hogy a személyes érintettség okán válaszolhasson. Ebben a tekintetben köszöni, hogy rövid
volt. Rövidnek rövid volt, de a választ nem kapták meg. Majd ahogy telik az idő, a társadalom
ezt a kérdést megvitatja, és szavai fölött véleményt nyilvánít.

Dr. Kovács László: Ennek az összevont napirendnek a leghosszabban tárgyalt napirendje az
Idősek Tanácsa. Sok disszonáns hang hangzott, de nem szeretné, ha a közgyűlési közvetítést
figyelő miskolci társadalom, különös tekintettel a nyugdíjasokra, azt érzékelné, hogy itt egy
veszekedő  Közgyűlést  láthat,  nem  pedig  azokat,  akik  az  érdemi  munkával  foglalkoznak.
Szeretné őket mindenféleképpen megnyugtatni abban a vonatkozásban, hogy nem szeretnek
egyáltalán  veszekedni.  Nyilván  a  politikának  és  a  közgyűlési  munkának  van  egy  ilyen
vetülete,  hogy  erre  is  sor  kerülhet,  de  alapvetően  ezt  nem  szeretik.  Aki  a  Közgyűlést
folyamatosan figyeli, az látja, hogy ez egy reakció. Sajnálják, hogy ezzel a lehetőséggel élni
kell,  illetve  hogy  rákényszerülnek,  de  ezzel  együtt  továbbra  is  azt  kell  mondja,  annak
örülnének,  ha  nem kellene ezt  tenniük.  Annak örülnének,  ha nem kellene ilyen méltatlan
támadásokkal foglalkozniuk, választ adni rájuk, a politikai reakciójával foglalkozni. Minden
sajnálatuk ellenére, addig, ameddig a Jobbik és a Jobbik frakcióvezetője nem teszi meg azt a
gentlemen's agreement elv szerinti lépést, hogyha megsértett valakit, akkor bocsánatot kérjen,
és  ezzel  újra  szalonképessé  válna  a  miskolci  közgyűlésben,  addig  –  mivel  szolidárisak
kívánnak lenni a miskolci nyugdíjas társadalommal – nem tudják ezt vállalni. Továbbra is az ő
felszólalásai  alatt  kivonulnak  az  ülésteremből.  Ezzel  együtt  természetesen  minden
együttműködésre – különös tekintettel  a  nyugdíjas társadalom érdekében – hajlandók. Az,
hogy ki mit tett a nyugdíjasokért, azt ítéljék meg a nyugdíjasok, tegyék mérlegre azt, hogy
milyen  juttatásokat,  lehetőségeket  adtak  neki,  nemcsak  szavakban,  hanem  tettekben  is
dolgoztak értük.

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Dr.  Kriza Ákos polgármester:  Megállapítja,  hogy nincs  több hozzászólásra jelentkező, a
vitát lezárja. A város egészségügyi ellátórendszerével és vagyongazdálkodásával kapcsolatos
előterjesztések tárgyalása következik.
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Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a
vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet
módosítására

Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  egészségügyi
ellátórendszeréről szóló beszámoló elfogadására és a kapcsolódó döntések
meghozatalára

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat ingó vagyon értékesítésére

Sürgősségi 2. napirend: Javaslat vagyongazdálkodási döntések meghozatalára

Sürgősségi 4. napirend: Javaslat  a  Családi  Otthonteremtési  Kedvezmény  igénybe
vételéhez  értékesítésre  kijelölt  ingatlanokra  vonatkozó  határozat  egyes
feltételeinek módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri  az  előterjesztéseket  véleményező  bizottságok
álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi  és  Ügyrendi  Bizottság: a  meghívó  szerinti  2.  és  4.  napirendi  előterjesztést

tárgyalta és elfogadásukat többségében támogatta.
• Városgazdálkodási  és  –üzemeltetési  Bizottság: a  meghívó  szerinti  2.  napirendi

előterjesztést tárgyalta, elfogadását többségében támogatta.
• Pénzügyi  Bizottság: a  meghívó  szerinti  2.  napirendi  előterjesztést  tárgyalta,

elfogadását egyhangúlag támogatta.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti  4. napirendi előterjesztést

tárgyalta, elfogadását támogatta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs
felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja.

Több képviselő is jelzi, hogy fel kíván szólalni a vita során.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri a képviselőket, hogy felszólalási szándékukat időben
jelezzék. Újra megnyitja a vitát a napirend felett, a felszólalásra jelentkező képviselőknek adja
meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Dr. Kovács László: Amióta az előző parlamenti ciklusban a fekvőbeteg-ellátás átkerült állami
fenntartás  alá,  azóta  a  nagy  városoknak,  így  Miskolcnak  is,  mint  megyei  jogú  városnak
ellátási kötelezettsége az alapellátásra szorítkozott, ami a felnőtt  háziorvosi ellátást, a házi
gyermekorvosi,  a  fogorvosi  és  a  védőnői  ellátást  és  az  ehhez  csatlakozó  egyéb  ellátási
formákat  foglalja  magában.  A  2010-2014.  közötti  és  a  2014.  év  utáni  önkormányzati
ciklusban,  más  hasonló  méretű  megyei  jogú  városokkal  összehasonlítva  látható,  hogy
példaértékűek a fejlesztések, változások, és a háziorvosok vonatkozásában adott juttatások is.
Számszerű adatokat nézve 89 felnőtt háziorvosi,  33 házi gyermekorvosi,  74 fogorvosi,  60
területi  és  21  iskolavédőnői  körzet  létezik  emellett  pedig  iskolaorvosi  körzet  is.
Összességében 2010-2017. között az infrastrukturális fejlesztéseket tekintve látható, hogy első
lépésben 1,1 milliárd forint, második lépésben 135 millió forint került felhasználásra, illetve
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folyamatban van 2018. évre, a Területi  Operatív Program keretében egy újabb 952 millió
forintos támogatása az alapellátás fejlesztésének. A rendelők felújítása azért volt szükséges,
mert  a  kétezres  évek elejére,  a  Miskolc  alapellátási  rendszerben lévő háziorvosi  rendelők
annyira lelakott állapotban voltak – és ez nem Miskolci sajátosság, hanem országos jelenség
volt  –, hogy szükséges volt a beavatkozás. Az igazsághoz hozzátartozik és el kell ismerni,
hogy  a  2010.  év  előtti  ciklusban  már  elindult  egy  jelentős  beruházás,  amelynek
eredményeként 2011-ben két nagy egészségház került átadásra a Szentgyörgy utcán, illetve a
Batsányi  utcán.  Ezek  a  komplexumok  azért  is  különlegesek  és  egyedülállóak,  mert  a
háziorvosi mellett szakorvosi ellátás is történik. Példaként megemlít pár háziorvosi rendelőt,
amelyek a 2010-2017. években kerültek felújításra, illetve 2018-ban kerülnek átadásra. Az
Andrássy úti,  a Fábián utcai, a Győri  kapu 47. szám alatti,  a Latorcai utcai, a Szentpéteri
kapui, a Testvérvárosok utcai, a Corvin utcai gyermek és felnőtt rendelő, a Bajcsy-Zsilinszky
utcai felnőtt rendelő, a Győri kapu 99. szám alatti felnőtt rendelő. 2018. évben, jövőre várható
az  átadása  a  Bacsinszky utcai,  a  Kazinczy utcai,  a  Kiss  Ernő  utcai  és  a  miskolctapolcai
rendelőnek, a Vasgyári  Kórházban egész komoly átalakítások várhatóak, de Szirma is kap
egyet.  Dél-Kiliánban egy teljesen új orvosi rendelő komplexum épül majd. Ezzel egy régi
lakossági  igény  valósul  meg a  régi  nehezen  megközelíthető  rendelő  helyett.  Lyukóbánya
területén mindenki számára nyilvánvaló, mennyire fontos, hogy helyben történjen az ellátás.
Ellátási formák és az egészségügy dolgozóknak szánt juttatások tekintetében el kell mondani,
hogy  a  törvény  adta  lehetőségeket  kihasználva,  az  iparűzési  adók  alól  mentesítették  a
háziorvosi és fogorvosi alapellátást.

Soós Attila: Látható,  hogy a  FIDESZ-KDNP városvezetés  a  város építésével  foglalkozik.
Egyre  élhetőbb,  komfortosabb,  szebb a  város.  Szerencsés  véletlen,  hogy Polgármester  Úr
választott  hivatása  az  egészségügy,  így  országos  átlag  feletti  a  város  erőfeszítése  annak
érdekében,  hogy háziorvosból,  fogorvosból,  védőnőből,  iskolaorvosból ne legyen hiány és
úgy általában az alapellátás egyik elemében se legyen hiány. A Miskolciak büszkék lehetnek
arra, hogy ki tudták termelni az eddigi fejlesztések forrásait és lehetőség van további közel 1
milliárd  forint  összegű  fejlesztés  megvalósítására,  akadálymentesítésre,  felújításra,
energiaracionalizálásra. Mindezek nem sikerültek volna a miskolci dolgozó polgárok nélkül.
Az,  hogy  a  bérleti  díjon  felül,  bérleti  díjat,  iparűzési  adót  nem  kell  fizetniük,  az  itt
dolgozóknak, valamint az itteni  nyugdíjasoknak is  köszönhető.  Az élhető komfortos város
ígérete  nemcsak a  munkahelyteremtést  jelentette,  hanem arról  is  szólt,  hogy egy teljesen
egészséges életet tudjanak élni a miskolciak és ellátásra kerüljenek nemcsak a nyugdíjasok, de
gyermekeink és unokáink is. Az a cél, hogy az egészségügyi ellátás terén 24 órában elérési
probléma ne legyen. Szemmel látható,  hogy messze átlag feletti  az egészségügyi  ellátás a
városban. Ezt az utat tovább kell folytatni és további fejlesztéseket kell megvalósítani.

Molnár Péter:  Előre kívánja bocsátani, hogy az egészségügyi ellátórendszerrel kapcsolatos
előterjesztést  a  KDNP Frakció  elfogadásra  javasolja.  Bíznak benne,  hogy a  Közgyűlés  is
támogatni fogja. Világosan látható milyen erőfeszítéseket tett a város annak érdekében, hogy
Miskolcon az ellátórendszer magas színvonalon működjön. Fontosnak tartja leszögezni, hogy
nagy összegeket  fordítottak az elmúlt  években a rendelőintézetek  felújítására.  A Belváros
képviselőjeként  külön kiemeli  a  Corvin utcai  rendelő felújítását,  ami  több mint  40 millió
forintos  beruházás  volt.  Nagy örömére szolgált,  hogy ez a  rendelő az  elsők között  tudott
megújulni, hiszen például a beázások miatt erre már égető szükség volt. Mégis a legfontosabb
a belvárosi lakók öröme. Felsorolásra kerültek a már megújult, és átadásra váró rendelők,
ezek mind azt  mutatják,  hogy az egészség megőrzése  tekintetésben Polgármester  Úr és a
városvezetés  maximálisan  elkötelezett.  Külön  kiemeli  pedagógusként  a  Miskolci
Egészségfejlesztési  Intézetet,  amelyben  olyan  komplex  egységes  szűrővizsgálati  program
valósul  meg,  Polgármester  Úr  irányítása  alatt,  amely  egy  egyedülálló  modellprogram.  A
miskolci iskolásokat szervezetten, az MVK Zrt. által biztosított ingyenes járatokon szállítják
egy olyan komplex szűrővizsgálatra, amely a kötelező elemeken is túlmutat, így már fiatal
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korban ki tudnak szűrni betegségeket, meg tudják kezdeni a rehabilitációt, illetve korán el
tudják  kezdeni  az  egészségmegőrzést,  annak  érdekében,  hogy egy  egészséges  társadalom
növekedjen fel.

Hubay György:  Az egészségügyi ellátórendszerrel kapcsolatosan elmondja, hogy az előző
ciklusban elindult egy nagy volumenű orvosi rendelő felújítás, mint ahogy előtte elmondták,
ebben a ciklusban is folytatódik. Saját körzetében a Kiss Erő utcában van egy olyan orvosi
rendelő,  ahová a Szinva másik oldalán lakók nagy számban járnak.  Elég régen próbálják
megoldani azt, hogy modernizálódni, megújulni tudjon. Az ottani lakosok kérése szerencsére
2018-ban megvalósulhat. Az épület valóban megérett már arra, hogy korszerűsítsék. Mintegy
45  millió  forintos  keretből  fog  ez  a  beruházás  megvalósulni,  ebben  a  tetőszerkezet,  a
villamoshálózat és fűtési rendszer korszerűsítése történik meg, valamint a nyílászárók cseréje.
2014-ben a Győri kapuban a gyermekorvosi rendelő már megújult, így ezzel együtt már két,
sok beteget ellátó, korszerű  intézmény várja majd a körzet lakóit.

Novák Józsefné: Felszólalását Henry Ford szavaival kezdi. „Ha összejövünk, az a kezdet. Ha
összetartunk, az a haladás. Ha összefogunk, az a siker”. Sikertörténetről beszélhetünk a Dél-
Kiliánban. Óriási nagy dolog történik meg azzal, hogy új orvosi rendelő épül. Az itt praktizáló
orvosok és betegeik évek óta reménykedtek a változásban. Köszönhető ez a FIESZ-KDNP
városvezetésnek. Többen elmondták előtte, 2010. óta több mint 1,1 milliárd forintot fordított
10 orvosi rendelő felújítására és 2 egészségház kialakítására a város. Örömmel tölti el, hogy a
városvezetés elkötelezett aziránt, hogy a dél-kiliáni városrészben az Otthon téren új orvosi
rendelő épülhessen 256 millió forint értékben. Sajnálattal veszi észre, hogy Bartha György
képviselő úr nincs a teremben, immár harmadik alkalommal, mikor a dél-kiliáni városrészről
esik szó. Reméli, hogy ez személyének, és nem a városrésznek szól. 5 felnőtt rendelő és 2
gyermekkörzet  kialakítása  válik  valóra.  Köszöni,  hogy odafigyelnek  a  városrészben  élők
valós gondjaira és megvalósítják álmaikat. A városvezető koalíció tagjaként büszke arra, hogy
2017-ben a városban kiemelt jelentőségű fejlesztések indultak el, uniós és hazai forrásokból,
valamint állami támogatásokkal. Ezek a fejlesztések folytatódnak.

Fodor Zoltán:  Kovács képviselő úr és mások is felsorolták milyen fejlesztések történtek.
Nem gondolja, hogy lenne a teremben olyan, aki ennek ne örülne. Örülnek az előterjesztésben
szereplő további fejlesztéseknek, például Lyukó és más területeken is, ez égetően szükséges.
Magyarországon  sok  csodálatos  dolog  van  például  a  bölcsődék,  az  óvodák,  ezek  mind
csodálatos intézmények. Ehhez hasonlónak tartja a védőnői hálózatot, amelyet példaértékűnek
gondol az országban, de akár Európában is. Az előterjesztés is  érinti a védőnői hálózatot,
három dolgot emelne ki, amelyre nem kapott választ az előterjesztésben. Világosan le van írva
a Miskolci Egészségfejlesztés Intézet létrehozása, amelynek körülbelül 10.000 gyermeket kell
szűrnie, ehhez az MVK Zrt. ingyenes járatokon történő szállítást biztosít az előre egyeztetett
szűrési  napokon.  Az érdekelné,  hogy ki  fizeti  ennek a  költségét?  Számítása  szerint  a  hét
minden napján szállítani kell a gyermekeket, melyhez busz és sofőr szükséges.
Második dolog, hogy az előterjesztés szerint 60 védőnői területből megszüntetnek 6 körzetet,
annak a területét pedig szétosztják. Furcsának találja, hogy a 14. körzet Szirmán található a
Miskolci utcában, a Görömbölyi körzetet viszont megszüntetik, így kismamáknak Szirmára
kell átmenniük, mert odatartozik majd az utcájuk. Biztosan jó döntés volt ez?
Harmadik  dolog,  hogy  a  Kerpely  Antal  utcában  lévő  rendelőintézet  egyre  jobban
leamortizálódott,  most  még  ugyan  működnek  benne  orvosi  segédeszköz  boltok,  egy-két
fogászati  körzet,  de  ezek  mind  meg fognak szűnni,  az  épület  kiürül  és  majd  itt  akarnak
létrehozni védőnői körzeteket. Miért nem az Első utcán, ahol korábban már kiépítettek egy
védőnői hálózati rendszert, azzal mi lesz? Ha már cél van az épülettel, akkor az miért nem
került bele az anyagba? Ez csak egy újabb pénzkiadás. Reméli, hogy kap majd választ azoktól
a  szakemberektől,  akik  ezt  összeállították.  Azt  sem  érti,  hogy  az  előterjesztés  szerint  a
védőnőkre sokkal több feladat fog hárulni, ugyanakkor csökkentik a körzetek számát.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Részletes  írásbeli  választ  fog  kapni  Képviselő  Úr.  Első
kérdésére válaszul elmondja, azért kell a gyermekeket reggel szállítani, mert egy egész napos
szűrővizsgálaton  vesznek  részt,  amelyhez  az  Intézet  rendelkezik  eszközparkkal,  ennek
hiányában  az  iskolákban  nem  lenne  elvégezhető  a  program.  Amellett,  hogy  szűréseket
végeznek, felvilágosító előadásokat, foglalkozásokat is tartanak, amelynek a helyes életmódra
nevelés  a  célja.  Ennek  komplexitása  adja  majd  azt  az  eredményt,  amelyet  a  programtól
várnak, hogy egészségesebb felnőttek lesznek ezek a gyermekek.

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet. -

Jakab Péter:  A fideszes  képviselőtársak  elmondták,  hogy véleményük szerint  a  miskolci
egészségügy átlagon felül teljesít. Tavaly megjelent egy kutatás, mely szerint a miskolciak
60%-a  nem elégedett  a  miskolci  egészségügyi  ellátás  színvonalával.  Köszönetét  fejezi  ki
azoknak az orvosoknak és egészségügyi szakdolgozóknak, védőnőknek, akik hivatástudatból
életben tartják még az egészségügyi ellátórendszert. A politika ennél jóval kevesebbet tesz
hozzá véleménye szerint. A Miskolci Egészségfejlesztési Intézet több mint egy éve alakult
meg  és  a  szakma  szkeptikus  az  Intézettel  kapcsolatban.  Nagyon  sok  olyan  visszajelzést
kapott,  miszerint  hatékonyabb  volt  az  egészségmegőrzés  korábban,  amíg  a  védőnők  az
iskolákban végezték el a szűréseket. Sokkal közelebb voltak a diákokhoz, tanárokhoz, sokkal
gyorsabban tudtak reagálni a problémákra. A védőnői körzetek számának csökkentésével nem
értenek egyet.  Tendencia,  hogy egyre  kevesebb gyermek születik,  de sajnos a  szegénység
növekedésével  egyre  több veszély fenyegeti  a  gyermekek egészségét,  tehát  a  feladat  nem
csökkent, hanem sokkal inkább nő, amihez több körzet és több védőnő szükséges. Az anyagi
megbecsülésüket is jelentősen növelni kellene. Kéri, hogy a városvezetés fontolja meg annak
lehetőségét,  hogy  az  iparűzési  adómentességet  terjeszti  ki  a  vállalakozóként  dolgozó
védőnőkre és a nem orvos egészségügyi szakdolgozókra is.

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. -

Nagy-Korsa Judit: Az egészségügyi ellátórendszerrel kapcsolatosan elsősorban a védőnőket
érintő változások kapcsán elmondja, hogy nagyon megnövekedett szeptembertől az új szűrési
rendszer miatt a munkájuk. Most átalakították úgy, hogy a körzetek száma csökkent, másrészt
pedig vannak iskolai és körzeti védőnők. Az állam csak 170 főtől finanszíroz egy körzetet,
márpedig  ahogy Jakab  képviselő  úr  is  említette  az  előbb,  nagyon  sok  olyan  terület  van
Miskolcon  és  ez  nem  titok,  amelyben  sok  a  problémás,  halmozottan  hátrányos  helyzetű
gyermek.  Azoknak  a  védőnőknek,  akik  ilyen  területen  dolgoznak,  sokkal  kevesebb
gyermekkel kellene foglalkozniuk ahhoz, hogy ugyanazt az eredményt elérjék, ugyanolyan
hatékonyan dolgozzanak,  mint  a belvárosi  körzetekben.  A problémás körzetek védőnőinek
asszisztensi  segítségre  lenne  szükségük,  mert  rengeteg  adminisztratív  feladatuk  van.
Szeptembertől az elvégzendő feladatok megnövekedtek. Ahol sok a problémás gyermek és
család,  ott  kellene  valaki,  aki  segít  az  adatok  feldolgozásában,  és  csatlakozik  Jakab
képviselőtársához,  valóban  el  kellene  érni,  hogy a  város  oldja  meg anyagilag ezt  a  fajta
segítséget, vagy az állam lépjen. Egy soproni vagy egy mosonmagyaróvári körzet egészen
más, mint egy lyukói körzet.

Dr. Simon Gábor: Soós képviselő úr úgy fogalmazott, nagy szerencse, hogy Polgármester Úr
az orvosi hivatást választotta, mert ez is alátámasztja azt, hogy Miskolcon hiány nem lehet az
egészségügyi  ellátásból,  azzal  egyetért,  hogy  nem  lehet  hiány.  Ezek  a  hiányok  viszont
tapasztalhatóak.  A Közgyűlésnek az  is  feladata lenne,  hogy ezekre a  hiányokra felhívja  a
figyelmet, valamint azok megoldására javaslatokat, illetve követeléseket fogalmazzon meg.
Kovács képviselő úr az Egészségügyi  Bizottság elnökeként rendkívül korrekt hozzászólást
tett.  Méltatta  az  Egészségház  projektet,  amely  az  előző  városvezetés  idejében  indult.
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Elmondta,  hogy  ezekben  a  házakban  bizonyosfajta  szakorvosi  ellátást  is  biztosítanak.  A
problémája ezzel csak az, hogy nem érti miért nem folytatódott ez az egészségház projekt. Az
egyeztetések alkalmával is világos volt, hogy nem a két egészségház létrehozása volt a cél,
hanem az, hogy a város teljes területe ilyen házakkal legyen lefedve, ezért további három
megnyitását  tervezték.  Az  akkori  szakemberek  is  meggyőzték  arról,  amit  most  Kovács
képviselő úr csak megerősített, hogy ez lett volna a jövő útja. A mostani városvezetés nem ezt
az  utat  választotta.  Ha  már  beszámolót  írtak,  akkor  erre  is  írhattak  volna  magyarázatot.
Megjegyzi, hogy véleménye szerint az előterjesztés beszámolót nem tartalmaz.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Lehet,  hogy nagyon  komoly szakmai  előkészítés  alapján
mondták azt, hogy kell még három egészségház a városba, de felmerül a kérdés: hol kellene
egészségháznak lennie? Nyilván olyan helyen, ahol az alapellátás olyan számú, hogy ahhoz
szakorvosi ellátás is kapcsolható. Az egészségházak és a szakrendelők rendszere olyan szinten
fedi  le  a  várost  –  például  Diósgyőrben  egészségház  és  szakellátás  is  van,  az  Avason
egészségház és szakellátás is van, a Szentpéteri kapuban van szakrendelés, a belvárosban van
szakrendelés, a város keleti kapujában szintén van –, hogy nincs szükség több egészségházra.
Kíváncsi arra, hogy mi lenne a szakmai indoka a további egészségházak megnyitásának. Az
egészségházakat  szakorvosokkal  is  fel  kell  tölteni,  akik  munkája  általában  osztályos
tevékenységhez kapcsolódik. A városban a maximális szakorvosi kapacitás ki van használva.
A város  területe  ellátás  szempontjából  teljesen  le  van  fedve,  nem  látja  indokoltnak  az
egészségházak kialakítását. A szakrendelők felújítása viszont indokolt, ezért ezt meg is teszik
maradéktalanul.  Amennyiben  a  város  valamely  területének  a  szakellátási  ellátottság
hiányosságát, vagy az oda kapcsolódó közösségi közlekedés rossz voltát tapasztalják akkor,
kéri, hogy azt jelezzék. Bármilyen vitában partner, amely az ellátottság javítását célozza.

Dr.  Kovács  László:  Simon  képviselő  úrnak  elmondja,  nagyon  jó  dolog,  hogy  a  két
egészségház  jelenleg  működik,  benne  a  6-6  szakorvosi  rendeléssel.  A távlatokat  tekintve
viszont nem látják a jövőt, abból a szempontból, hogy ezeket – ahogyan azt Polgármester Úr
is említette – szakorvosokkal kell  feltölteni.  Az alapellátás szintjén büszkék lehetnek arra,
hogy  Miskolcon  nincs  hiány,  minden  orvosi  státusz  betöltött.  Háziorvosi  szempontból
Miskolc egy vonzó város. Még Lyukóbányában is van orvos, ami nem egy frekventált körzet.
Szakorvosi ellátottság szempontjából az országos helyzet viszont Miskolcon is tapasztalható.
A szakorvosok óraszáma limitálva van, és a számuk is éppen csak megfelelő. Ez nem városi,
hanem  országos  tendencia.  Az,  hogy  meddig  tudja  a  kórház  szakorvosokkal  ellátni  az
egészségházakat  egy  olyan  kérdés,  ami  nem  a  városvezetésen  múlik.  Az  egészségházak
szakorvosai, a kórházi óraszámuk terhére tartják a rendeléseket.
Előző  felszólalásából  kimaradt,  pedig  fontos,  hogy  az  önkormányzat  az  iparűzési
adómentesség és kedvezmények mellett mivel támogatja még az alapellátást. Saját példáját
említve elmondja, hogy 1992-98. között falusi háziorvosként dolgozott, előtte pedig sebész
szakorvos  volt  a  Vasgyári  Kórházban.  Falusi  körzeti  orvosként,  minden  rezsiköltséget
magának  kellett  fedeznie.  Miskolcon az a  gyakorlat  alakult  ki,  hogy semmit  nem kell  az
orvosnak fizetni a telefonszámlán kívül. A fűtést, világítást, bérleti díjat sem.
Két hete járt Budapesten, ahol találkozott egy kollégával, aki Miskolcról ment Budapestre. Ő
elmondta,  hogy  Budapesten  Zuglóban  105.000,-  Ft  havi  bérleti  díjat  kell  fizetni  területi
ellátási  kötelezettséggel  dolgozó  háziorvosként.  A  miskolci  orvosok  támogatása  tehát
példaértékű.  Nagyon  fontos  még  megemlíteni,  hogy  az  önkormányzat  biztosítja  az
informatikai  rendszert  is,  nagy  vívmányként  két  évvel  ezelőtt  a  kórházi  informatikai
rendszerhez az alapellátási rendszerek is csatlakoztak. Ez azt jelenti, hogy a háziorvos már
aznap délután  látja  a  vizsgálati  eredményeket  anélkül  is,  hogy a  betegnek  vissza  kellene
mennie, és akár telefonos konzultáció útján is tud a beteggel értekezni. Ez egy olyan vívmány,
ami  egyáltalán  nem  jellemző  országosan.  Emellett  hamarosan  beindul  az  elektronikus
receptírási  rendszer,  ami  azt  jelenti,  hogy  az  adott  esetben  az  állandó  gyógyszereinek
felírásához nem kell a rendelőbe bemennie, hanem az elektronikus személyi igazolványának

19



felmutatásával kapja a recepteket. Az alapellátás vonatkozásában komoly előrehaladás van, és
a küszöbön áll egy újabb fejlesztés is. Ahogy a Praktizáló Gyermekorvosok Szövetségének
elnöke is monda, nem gondolja, hogy ilyen háziorvosbarát önkormányzat sok működik az
országban.  

Szécsényi Marianna: Az orvosi rendelők fejlesztése kapcsán elmondja, hogy a saját körzetét
is érinti. 2014-ben a városvezetés jóvoltából Martin-kertvárosban, mint ahogy azt előtte már
elmondták, a Latorca utcai rendelő felújításra került. A projekt összköltsége 60 millió forint
volt. Az épület fejlesztése, gépészeti felújítása, nyílászárók és bútorok cseréje valósult meg,
mely által egy modern rendelőegység jött létre a minőségi szolgáltatás nyújtásához. Örömére
szolgál,  hogy ez  a folyamat  nem állt  le a  körzetében,  hiszen Szirmán is  megvalósulhat  a
korszerűsítés 71 millió forintból. A körzetben élők nevében is köszöni a városvezetésnek azt,
hogy figyelnek a lakosság egészséges  környezetére,  és  gyógyításra alkalmas egészségügyi
ellátórendszert fejlesztenek. Példaértékű Miskolcon, hogy ennyi rendelőintézet fejlesztése és
építése valósulhat meg. Büszkék lehetünk arra, hogy Szirma is részese lesz ennek a fejlesztési
folyamatnak.

Deák-Bárdos Mihály: Az egészségügyi ellátórendszerrel kapcsolatban sokszor hangzik el az
ellenzék  oldaláról,  hogy bárcsak  az  egészségügyre  is  annyit  költene,  mint  a  sportra  és  a
stadionokra.  Ennek ellentmond az a  tény,  hogy az elmúlt  időszakban számtalan fejlesztés
történt az egészségügyben. Saját körzetében két rendelő felújítása történt meg, az egyik az
Andrássy utcán, a másik pedig közös területen a Győri kapuban. Ezekhez a fejlesztésekhez
kapcsolódik egy Lyukóvölgyben építendő orvosi rendelő, melyben felnőtt, gyermekorvosi és
védőnői rendelés is megvalósulhat majd. Lyukóvölgyben, mint tudják, a hátrányos helyzetű
lakók mellett, munkában megöregedett, vagy bérből és fizetésből élő állampolgárok is laknak.
Ők szintén megérdemlik a minőségi egészségügyi alapellátást. Nekik is érezniük kell, hogy a
városvezetés  róluk  sem mondott  le  ellentétben  azzal,  amelyet  egyik  másik  sajtóorgánum
sugall.

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. -

Bartha György: Kilián-déli képviselőként és kiliáni lakosokat is képviselve természetesen
örül  annak,  és  kifejezetten  támogatja  azt,  hogy a  60-as  években  épült  szolgáltatóházban
működő  rendelők  helyébe  egy  új,  modern  és  akadálymentes  rendelőkomplexum  épüljön.
2009.  óta  a  kiliáni  orvosi  rendelőben,  a  városban egyedülállóan választókerületi  alapjából
finanszírozza  a  lakossági  laboratóriumi  vérvételt.  Nagyon  sokan  veszik  igénybe  ezt  a
szolgáltatást: 2015-ben több mint 5000 ember vette igénybe, 2016-ban már több mint 6000
lakos vette igénybe ezt  a szolgáltatást.  Köszönet illeti  ezért a mindenkori kórházi vezetőt.
Eddig a Semmelweis Kórház vezetőinek segítségével valósulhatott ez meg. Több alkalommal
felvette  a  kapcsolatot  Miskolci  Róbert  igazgató  úrral  az  új  rendelő  kapcsán.  Kérte,  hogy
biztosítsanak egy helyiséget azért, hogy ez a laboratóriumi vérvétel megmaradhasson. Ezt a
lehetőséget  többségében  szépkorúak  veszik  igénybe,  nem  kell  így  busszal  elmenniük  a
Vasgyári  Rendelőintézetbe,  vagy  még  messzebb,  hanem ott  helyben  el  tudják  végezni  a
beavatkozást. Öt háziorvosi rendelő van, ebből kettő az Észak-Kiliánban, ezekhez több ezer
ember tartozik. Reméli, hogy ez a lehetőség a következő években is adott lesz, maga részéről
biztosan ezért fog dolgozni.

Dr. Kovács László: Megköszöni Bartha György képviselő úr felszólalását. Elmondja, hogy
Polgármester Úr javaslatára elindult  egy kezdeményezés,  miszerint felmérik a háziorvosok
körében  annak  az  igényét,  hogy  minden  háziorvosi  körzetben  helyben  történjen  vérvétel.
Nyilván  annál  az  orvosnál,  aki  a  vasgyári  SZTK mellett  rendel,  annál  nincs relevanciája.
Véleménye szerint tiszteletet érdemel az a képviselő, aki saját erejéből támogatja a vérvételt,
szerinte ezt egységesíteni kell városszerte. Elmondja, hogy jelenleg is működik a Tömörkényi
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utcai,  a  Szentgyörgy  utcai  és  sok-sok  rendelőben  helyben  vérvétel.  A Képviselő  Úr  által
finanszírozott  rész,  a  vérvétel  asszisztenciája,  a  kórház  pedig  biztosítja  az  elszállítást.
Polgármester Úr jelen kezdeményezése alapján minden háziorvosi rendelőben, ha az orvos
igényli  és biztosítja az asszisztenciát,  ott a heti  egy vagy két napon lenne helyben történő
vérvétel,  a kórház pedig biztosítaná a csöveket, melyek szükségesek, még a kocsit kellene
biztosítani. A Bizottság elnökeként tájékoztatást kapott arról, hogy az előkészítés fázisában
tartanak, a 2018. évben valósul majd meg, hogy Miskolcon minden háziorvosi rendelőben,
ahol az orvos ezt igényli, ott lesz helyben történő vérvétel. Információi szerint ezt az orvosok
90%-a  kérte,  azok  nem kérték,  akik  SZTK-ban  vagy  mellette  rendelnek.  Bartha  György
képviselő úrnak elmondja, amennyiben továbbra is szeretné finanszírozni az asszisztens bérét,
természetesen megteheti vagy akár a heti többszöri alkalomra is lehetőség van.

Dr. Simon Gábor: Előző felszólalását folytatva elmondja, hogy Dr. Kovács László képviselő
úr  elsiklott  afelett,  hogy  a  kórházak  állami  fenntartásba  kerültek  és  az  történik,  amit  a
fenntartó  mond.  Meglátása  szerint,  főleg Diósgyőr  városrészben,  az  állami  fenntartóváltás
kapcsán  a  Diósgyőri  Kórház  folyamatos  és  nagy  ütemű  leépítése  zajlik,  ugyanez  igaz  a
Diósgyőri Rendelőintézetre. Elmondja, hogy a Diósgyőri Kórházban egyszerű röntgent nem
tudnak elvégezni délután öt órakor, igaz, a műemléki röntgengép még ott van, de már orvos
nincs, aki a leleteket  megnézze, a szakrendelőbe beesik a hó, mert olyan állapotban van a
Diósgyőri  Rendelőintézet.  A Diósgyőri  Rendelőintézetben az egyetlen aktív  korú szemész
orvos  felmondott  és  Dunántúlra  költözött,  félállásban  egy  nyugdíjas  orvos  helyettesít,
véleménye szerint Miskolc egészségügyi ellátásával jelentős gondok vannak. Nagyon jónak
tartja, hogy felújították a háziorvosi rendelőket, minden miskolci örül neki, de azt javasolja,
amikor Miskolc város egészségügyi ellátórendszere a napirend, akkor ezeket a kérdéseket is
meg kell vizsgálni, illetve, hogy egy diósgyőri hogyan tud hozzájutni ezekhez az ellátásokhoz,
miért  nem  lehet  egy  röntgent  működtetni  a  kórház  területén,  miért  kell  egy  egyszerű
vizsgálatért egy diósgyőri lakosnak a Csillagpontba utaznia?

Dr. Kiss János alpolgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét, hogy a tárgyalt napirendi
pontban az Önkormányzat által szervezett egészségügyi ellátásokról van szó, a Képviselő Úr
által  kritika  alá  vett,  az  az  állam  által  szervezett  egészségügyi  ellátásoknak  a  kérdése.
Véleménye szerint a betegnek nem az az érdeke, hogy minél kevesebbet utazzon, hanem az a
legfontosabb,  hogy  meggyógyuljon.  Ennek  mentén  kell  szervezni  a  magyarországi
egészségügyi  ellátásokat. Ezt szakértői  kérdésnek tartja.  Véleménye szerint, ha a szakértői
álláspont az, hogy a beteggyógyításra a rendelkezésre álló lehetőségeket  és forrásokat  egy
centrumba kell összpontosítani, akkor bízni kell ezen szakemberek döntésében.

Szilágyi Szabolcs: Az egységesített informatikai rendszer kapcsán kíván szólni. Véleménye
szerint nagyon jó célt szolgál, ha gördülékenyen tud működni, de tudomása szerint nagyon
sokszor  rendelési  időben  a  rendszer  „behal”,  ezzel  nehezíti  az  ellátást.  A  Miskolci
Egészségfejlesztési  Intézet  új  szolgáltatásai  kapcsán  utal  arra,  miszerint  Polgármester  Úr
elmondta,  hogy több olyan  vizsgálat  is  rendelkezésre  áll  már,  ami  a  korábbi  iskolaorvosi
ellátásban nem volt. Tudomása szerint, illetve az előterjesztésben olvasottak alapján egy új
vizsgálatról  van  szó,  a  terheléses  EKG-ról.  Mivel  ő  nem egészségügyi  közgazdász,  ezért
kérdezi,  hogy  a  folyamatos  utaztatás,  illetve  a  MEFI  létrehozásával  járó  plusz  költségek
vonatkozásában  történt-e  hatástanulmány,  mely azt  mutatja,  mennyire  érte  meg a  MEFI-t
létrehozni,  illetve  inkább  érdemes  lett  volna-e  az  iskolaorvosi  rendszert  fejleszteni  olyan
gépekkel, amelyekkel ugyanilyen színvonalú szolgáltatást lehetne működtetni?

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Tájékoztatja  Képviselő  Urat,  hogy a  MEFI  szolgáltatási
palettája  nem  csak  abban  különbözik,  hogy  egy  EKG  gépet  működtet.  Ennél  sokkal
összetettebb vizsgálatok is folynak, másrészt abban is különbözik, hogy az iskolaorvosi szűrés
egyébként két éves ciklusra van felkészülve, a MEFI pedig az egy éves orvosi ciklust célozta
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meg.  Főleg  gyermekek  tekintetében  fontos,  hogy  egyes  betegségeket  mely  életciklusban
fedeznek  fel.  A  centralizáltság  kérdése  az,  amit  meg  kell  ítélni,  továbbra  is  fenntartja
véleményét,  miszerint,  ha  szakemberek  véleményével  alátámasztott,  hogy  bizonyos
gyógyítási  folyamatokat,  kontrollfolyamatokat  centralizálnak.  A  gyógyítási  folyamatokhoz
szükséges műszerek sokba kerülnek, akkor inkább érdemesnek tartja ezeket a folyamatokat
centralizálni,  akkor  érdemes  a  világ  legkorszerűbb  eszközeit  megvásárolni,  hogy  ezek  a
folyamatok hatékonyak legyenek.  Hangsúlyozza,  nem az a lényeg,  hogy a beteg rövidebb
ideig  utazzon,  hanem,  hogy  meggyógyuljon.  Ez  az  elv  vezérli  a  városban  folytatott
egészségügyi politikát.

Nagy-Korsa Judit: Elmondja, hogy lát rációt a központosítási elvben, de ismerve az emberek
anyagi  lehetőségeit  elmondja,  hogy  egy  felmérés  szerint  világszínvonalban  London  után
Miskolcon a legdrágább a bérlet az átlagfizetéshez viszonyítva. Ezért nem tartja mindegynek
honnan-hová utazik. Véleménye szerint egy minimálbéresnek nem biztos, hogy van bérlete,
főleg nem a gyesen lévő feleségnek, emiatt akár több ezer forint is lehet a busz, illetve a
villamos  jegy  ára.  Deák-Bárdos  Mihály képviselő  urat  kéri,  hogy legközelebb  vigyázzon,
hogyan fűzi a szavait mondatba, mert idézi, „nem csak hátrányos helyzetű kisebbség él az ön
körzetében,  hanem  tisztességes  adófizető  emberek  is”.  Ezek  szerint  a  két  dolog  kizárja
egymást.  Kérdezi,  hogy Képviselő  Úr  szerint  mindenki  adót  fizet,  aki  vásárol?  A CSOK
témájához hozzászólva elmondja, megnézte mennyiért kerültek eladásra telkek. Úgy látja elég
olcsón, mert egy Álmos utcai 3.486 m2-es telket 49 millió Ft-ért kínálnak. Ehhez képest egy
dupla méretű telek 65 millió Ft-ért  lett  eladva.  A Dráva  utcában egy 530 m2-es telek 4,9
millióért van meghirdetve, míg a város ennek a háromszoros nagyságú területét 9,8 millió Ft-
ért adta el. Erkölcsi érzéke nem tartja rendben lévőnek, hogy a miskolci adófizetők pénzéből
olyanok legyenek támogatva, akik egyébként is képesek kifizetni a havi 50.000 – 100.000 Ft-
os hitelt, amikor felveszik a CSOK-ot.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: A  Képviselő  Asszony  által  talált  apróhirdetésekben  az
eladók  olyan  összegeket  jelölnek  meg,  melyek  a  vágyaikban  szerepelnek,  melyet  az
ingatlanért szeretnének kapni. Az Önkormányzat által értékesített CSOK-os ingatlanok, olyan
áron lettek eladva, melyet  a piac megadott  értük. Elmondja,  nyilvános eljárásban kerültek
értékesítésre. Javasolja Képviselő Asszonynak, amennyiben olcsónak tartja ezeket az árakat, a
következő  liciten  induljon  vásárlóként.  A tömegközlekedési  árak  kapcsán  egyetért  abban,
hogy  olyan  tömegközlekedést  kell  szervezni  egy  városban,  ami  jegy-  és  bérletáraiban  is
támogatja azt, hogy a városlakók szívesebben vegyék igénybe. Felhívja Képviselő Asszony
figyelmét, a jegyárak kritizálása kapcsán, hogy 2012. óta nem volt jegy- és bérletár emelés,
míg  utolsó baloldali  ciklusban megháromszorozták a  jegy-  és  bérletárakat.  Hangsúlyozza,
hogy  Miskolcnak  új,  korszerű  villamosai,  tömegközlekedési  eszközei,  járművei  vannak,
melyek  Magyarországon  egyedülállóan  ingyen  wifivel  vannak  felszerelve.  Ezen  túl  okos
megállók  kerültek  kialakításra,  utastájékoztatóval  felszerelt  megállók,  továbbá  a
tömegközlekedési  járműveken  fokozott  a  biztonsági  ellenőrzés.  Látszik  a  városvezetés
elkötelezettsége a tömegközlekedési kultúra iránt.

Bartha György: Kéri, hogy mindenképp a jegyzőkönyvben szerepeljen, amit most mond. Az
új Kilián-déli rendelőnek legyen egy olyan helyisége, ahol a labor-vérvételt el lehet végezni, a
tervezéskor kerüljön már bele.
Amit Kovács képviselő úr mondott elmondja, hogy nyolc éve annak a hölgynek a bérét fizeti,
aki a vérvételt végzi, nélküle ugye nincs vérvétel. Heti négy alkalommal van vérvétel, és most
már odáig jutott a dolog, hogy 25-30 embertől veszi le reggel 7-8 óra között a vért. A hölgy
megfogja, és zárt hűtőtáskában – előírás szerint – beviszi a kórházba, ahol megvizsgálják.
Szerencsére  az  egységes  informatikai  rendszernek  köszönhetően,  már  küldik  is  az
eredményeket a háziorvosoknak. Ahogy már el is mondta, nemcsak a Kilián-déli, hanem az
Észak-Kilián körzetből is jönnek. Szerinte ez az év megint emelkedést mutat majd. Megkérte
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a hölgyet, hogy nézegesse, körülbelül hány ember van naponta, és már október közepén is úgy
néz ki, hogy a tavalyi létszámtól többen vették igénybe a szolgáltatást. Megjegyzi, egyre több
a nyugdíjas.  Hangsúlyozza, ettől  nagyobb segítséget  a  nyugdíjasoknak el  se  tud képzelni,
hogy nem kell buszozniuk, hanem ott helybe megkapják ezt a szolgáltatást.

Dr. Kiss János alpolgármester: Örül annak, hogy Képviselő Úr elkötelezett az egészségügyi
szolgáltatások fejlesztése mellett.  Megjegyzi,  a vezetés is az. Természetesen Képviselő Úr
kérését a jegyzőkönyvben is rögzítik, és azok felé is továbbítják, akik a projektet viszik. Úgy
gondolja, hogy semmi akadálya nincs ennek. Véleménye szerint bennük is felmerült ez az
elképzelés,  hogy  minden  innovatív  folyamat,  ami  Miskolcon  a  betegek  komfortját  és
gyógyulását szolgálja, az egészségügyi politikájukba kerüljön bele. Hangsúlyozza, a vezetés
elkötelezett  a  város  egészségügyi  fejlesztése  mellett.  A Csillagpont  Kórház  17  milliárd
forintos fejlesztésben részesült. Ha csak az Önkormányzat által szervezett alapellátást nézik,
akkor azt  kell  mondja,  az  elmúlt  ciklusban  és  a  jelenlegi  politikai  ciklusban több mint  2
milliárd forintot költenek az orvosi rendelők felújítására és korszerűsítésére. Az a cél, hogy 3-
4 éven belül Miskolc összes háziorvosi rendelője megújuljon. Ezen felül cél az is, hogy olyan
innovációs  folyamatokat  vezessenek  be,  amelyek  szolgálják  azon  betegek  kényelmét  és
komfortját,  akik  egészségügyi  ellátásra  szorulnak.  Nem  szabad  elfelejteni,  hogyha  valaki
megbetegszik, akkor van elég baja, a legkevésbé sem szabad tőle elvárni, hogy mindenféle
bürokrácián és adminisztráción átrágja magát. Amikor valaki megbetegszik, akkor azon kívül,
hogy felajánlják  a  legkorszerűbb  infrastruktúrákat  és  eszközöket,  az  ennek  a  városnak  a
felelőssége  az  egészségügyi  fejlesztések  során,  hogy  olyan  betegutakat  alakítson  ki,
amelyekben azok az emberek, akik rászorulnak, gyorsan tudnak haladni azok felé a gyógyítási
pontok felé, amelyre nekik szükségük van. Összefoglalva ez az egészségügyi politika, amit
folyamatosan teljesítenek és folyamatosan tesznek fel a miskolci lakosok asztalára.

Hollósy András: Az egészségügyi fejlesztési rendszerhez szeretne hozzászólni és bővíteni
azon képviselők sorát, akik köszönettel és hálával tartoznak a körzetükben, vagy ahhoz közel
lévő  egészségügyi  fejlesztés  vagy  rendelőberuházások  kapcsán.  Ilyen  a  Deák-Bárdos
képviselőtársa által már említett Győri kapu 99. Ez a beruházás 30 millió forintot emésztett
fel,  és  sok-sok ezer  embernek lesz sokkal  komfortosabb az egészségügyi  ellátórendszerbe
való belépés.  A számok vonatkozásában nem lehet  elégszer  hangsúlyozni,  hogy ebben  az
évben  135  millió  forint,  7  év  alatt  több  mint  1  milliárd  forintos  fejlesztés  valósul  meg,
legalábbis  ami  a  körzeti  orvosi  rendelőkre  vonatkozik.  2018-as  évben  952  millió  forint
fejlesztés  vár  az  egészségügyi  ellátórendszerre,  illetve  a  körzeti  orvosi  rendelőkre.
Felvetődött, Szilágyi és Fodor képviselőtársa is kérdezte, hogy nyilván költségbe kerül az,
hogy  a  gyerekeket  utaztatják.  Tájékozódott  és  az  Egészségfejlesztési  Intézetben  eddig
csaknem 8 ezer szűrés történt, és csaknem 300 gyermeknél találtak bizonyos fokú eltérést. Ez
azt jelenti, hogy ezzel az intézet létrehozásával már most 300 gyermeknél elérték azt, hogy
ideje korán találtak olyan eltérést,  amit  esetleg megfelelő mederbe terelve,  tovább tudnak
vinni. Azt hiszi, ennél a 300 gyermeknél nem lehet anyagi kérdést felhozni. Miskolc Megyei
Jogú Város átvállalja ezeket  a költségeket,  nem az oktatási  intézményekre terheli  rá.  Úgy
hiszi,  hogy 300  gyermek  egészsége  sokkal  fontosabb  kell,  hogy legyen  és  nem  is  lehet
pénzben mérni. Hozzáteszi azt, hogyha ezek a fejlesztések megvalósulnak, biztosan állítja,
hogy  Miskolc  vidéken  is  és  országosan  is  az  egyik  legmodernebb  egészségügyi
ellátórendszerrel fog rendelkezni.

Fodor  Zoltán:  Természetesen  nem  szerette  volna,  hogy  úgy  tűnjön,  az  MVK  Zrt.
költségvetését  szembeállítja  a  vizsgált  gyermekekkel.  Ha  egy  gyermeknél  is  kimutatható
bármi probléma, az már gond. Nyomatékosan hangsúlyozza, ez nem pénz kérdése. Hogy jól
érzékeltesse és ne legyen senkinek ilyen anomáliája, elmondja, hogy néhány évvel ezelőtt az
Avason  lisztérzékenységi  mérést  hajtott  végre  a  szülők  és  különböző  egészségügyi
intézmények hozzájárulásával az óvodáskorú gyermeknél. Három gyermek fennakadt ezen,
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ami elég baj. Ezt képviselői alapjából fizette. Tehát nem arról van szó, hogy ne vizsgálják a
gyerekeket.  Vizsgálják. Az anyag leírja, hogy az MVK elviszi, kifizeti.  Semmi köze nincs
ahhoz, hogy a gyerekeket szűrni kell, vizsgálni kell. Nem véletlenül mondta hozzászólásában,
hogy a magyar, ezen belül is a miskolci védőnői rendszer a világ egyik legcsodálatosabb és
leghíresebb, nagyon jól működő rendszere. Támogatja mindenféleképpen, csak az anyag erre
nem tért ki. Kéri, hogy ne mossák össze, hogy a gyerekek egészsége az nem pénz kérdése,
hiszen ő is ezt mondja.

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Szilágyi  Szabolcs:  Úgy látja,  hogy ma  a  Fidesz-KDNP Frakciónak  nem megy a  szavak
értelmezése,  és  reméli,  hogy  csak  erről  van  szó  és  nem  pedig  a  sunyi  módon  való
kiforgatásról. Azt kell mondja, nem arról volt szó beszédében, hogy meg kellene spórolni azt
a pénzt, hanem arról, hogy hatékonyabban tudják működtetni azáltal, hogy az iskolai orvosi
rendszert fejlesztik, nem pedig egy különálló, centralizált intézményt hoznak létre.

Eperjesi Erika:  A 4. napirend, védőnői körzetekkel foglalkozó részéhez kíván hozzászólni.
Véleménye  szerint  szükséges  és  időszerű  a  területi  védőnői  és  az  iskolavédőnői  körzetek
elkülönítése. A tisztán területileg illetékes védőnőknek ugyanis lehetősége van a körzetébe
tartozó  családok  körülményeinek  ismeretében,  a  közösen  kialakított  gondozási  tervnek
megfelelő  komplex  ellátást  nyújtani.  A védőnői  szolgálat  alapvetően  a  primer  prevenció
megvalósítására szerveződött. A területi védőnői tanácsadással szemben elvárás, hogy ne csak
felvilágosításból, tájékoztatásból, oktatásból álljon, hanem interakció legyen, amely során a
védőnő időt,  figyelmet,  elfogadó magatartást  és légkört biztosít,  hogy segítse a  gondozott
egyént,  családot  az  egészséges  életvitelben,  a  problémák  feltárásában  és  a  megoldási
lehetőségének  megtalálásában.  Alapvető  elvárás,  hogy a  gondozott  személy  kapja  meg  a
döntéséhez szükséges ismereteket. Ez a típusú tanácsadás más módszereket és sokkal több
időt  igényel.  A  területi  védőnő  a  gondozottak  igényeit  figyelembe  véve  csoportos
foglalkozásokat  is  szervez.  Az oktatás témái sokrétűek, érintik  az egészséggel  kapcsolatos
alapismereteket, a családtervezést, a szülői szerepet, a csecsemőgondozást, az önvizsgálattal
kapcsolatos  ismereteket  és a  szenvedélybetegségek megelőzését.  Ezzel  szemben az iskolai
védőnő feladata a 6-18 éves korosztály, az iskolai oktatásban résztvevők megelőző jellegű, az
egészségügyi  alapellátás  keretében szervezett  iskolaegészségügyi  ellátása.  Emellett  írásban
értesíti a gyermekjóléti szolgálatot és a háziorvost, akár hatósági eljárást is kezdeményezhet a
gyermek  bántalmazása,  súlyos  elhanyagolása,  illetve  a  gyermek  önmaga  által  előidézett
súlyos, veszélyeztető magatartása vagy egyéb veszélyeztető okok fennállása esetén. Tehát a
tiszta körzetesítéssel tisztább kép tárul eléjük a gyermekek egészségügyi helyzetéről, így az
ellátásuk minősége is nagymértékben javulhat.

Dr.  Kriza Ákos polgármester:  Megállapítja,  hogy nincs  több hozzászólásra jelentkező, a
vitát lezárja. Kéri, hogy az elfogadott javaslatnak megfelelően szavazzanak a 2. napirendről.

2. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről kell
dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
Kéri, szavazzanak.

A  Közgyűlés  17  igen,  2  nem  szavazattal,  5
tartózkodás  mellett  megalkotta  a  27/2017.
önkormányzati  rendeletét  az  Önkormányzat
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vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az elfogadott tárgyalási  sorrend szerint  a zárt ülésre felvett
napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a  „Közérdekű  bejelentésekkel,
hozzászólásokkal” folytatják munkájukat.
Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek.
Hozzászólók:

- A FIDESZ-KDNP Frakció jelenlévő tagjai elhagyják az üléstermet. -

Jakab Péter: „Minden magyar felelős minden magyarért”, idézi Szabó Dezső szavait. Úgy
gondolja,  ez  hiú  ábránd  addig,  amíg  a  miskolciak  is  napi  szintű  gondokkal  küzdenek.
Elkeserítő a Központi Statisztikai Hivatal 2017. évi adatsora, ami azt mutatja, hogy Miskolc a
magyar  átlagbérekhez  sem  került  közelebb,  sőt,  vannak  olyan  ágazatok,  ahol  majdnem
kétszeres a bérkülönbség Budapesthez képest. Ma egy átlag győri munkavállaló ötven, egy
budapesti  pedig százezer  forinttal  kap  többet  ugyanazért  a  munkáért,  mint  egy itteni.  Az
egészségügyi  ellátásban  dolgozók  átlag  88  ezer  forintos  fizetése  pont  fele  a  fővárosi
kollégáénál. Fontos lenne, ha mind támogatnák a béruniót, vagyis egy olyan új versenyképes
gazdaságpolitika  kialakítását,  amely  rabszolgabér  helyett  versenyképes  fizetéseket  tud
kitermelni.  Ehhez  olyan  képviselők  munkája  lenne  szükséges,  akik  támogatják  ezt  az
elképzelést, mert a miskolciak nem érik be kevesebbel. Annak idején a kampány alatt nem ezt
ígérték. Jogos elvárás az, hogy a bérek kezdjenek el felzárkózni a nyugati színvonalhoz. Arra
kéri képviselőtársait,  hogy tegyék félre a pártpolitikai nézetkülönbségeket és támogassák a
béruniót.

- A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. -

Dr.  Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úrnak megjegyzi,  hogy az osztrák bér  nem az
átlag, hanem a csúcs. Ha elérjük az osztrák béreket, akkor azt lehet majd mondani, hogy az
Unió bércsúcsán vagyunk. Ha Képviselő Úr követte volna az elmúlt 1 év folyamatát a magyar
bérek  növekedésével  kapcsolatosan,  akkor  legalább  azt  elismerhette  volna,  hogy  jelentős
béremelések  történtek  minden  szektorban  és  egyre  inkább  kezdi  a  közszféra  bére  is
megközelíteni  a  versenyszféra  béreit.  Országos  szinten,  Miskolcon  volt  a  legmagasabb  a
bérnövekmény,  kezdve  beérni  a  magyarországi  középet.  A város  gazdasága  egyre  inkább
lendületet kap, természetesen ez nem egyik napról a másikra történik.

Dr. Tompa Sándor:  Az elmúlt hónapokban is Diósgyőrrel kapcsolatosan fogalmazott meg
kérdéseket. Most első kérdése ezzel kapcsolatosan, hogy az Ady Művelődési Házzal szemben
található  volt  uradalmi  épület,  amelyet  felújítottak,  érdekes  látványt  nyújt.  Ez
műemlékvédelem? Az épület így marad? Mire és ki fogja használni? Azt is szeretné megtudni,
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hogy ebben a városrészben, az utóbbi időben sűrű járatkimaradásoknak mi az oka?  Hány
villamos  üzemel  a  31-ből  és  statisztikailag  milyen  a  menetrendtartás  a  busz  és  villamos
járatok  vonatkozásában?  A  majláthi  végállomásnál  létrejött  „MVK  Bike+Ride”
kerékpártárolót hányan használták eddig, akik használják, kapnak-e valami kedvezményt arra
vonatkozóan, hogy az MVK járatain utaznak, mintegy csökkentve a környezeti terhelést? Van
erre  valami  a  Zöld  Város  koncepcióban?  Szintén  az  MVK-tól  kérdezné,  hogy  az  új
áramátalakítók közül az Arany János utcai hányadik javításon esik át, hányadik rekonstrukció
folyik  éppen?  Miért  nem  sikerül  és  kinek  a  pénzéből  újítják  fel?  A diósgyőri  nevelési
tanácsadó sorsa mi lett? Hová költözött, illetve mi lesz azzal az épülettel?

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tájékoztatja  a  Képviselő  Urat,  hogy  írásban  fogja  a
kérdésekre a választ megkapni.

Nagy-Korsa Judit: Kérdésként fogalmazza meg,  hogy mennyi  volt  tavaly,  illetve mennyi
most  a  közfoglalkoztatottak  száma  Miskolcon?  Mennyi  volt  és  ma  mennyi  ez  a  szám a
Városgazda Kft.-nél konkrétan? Félő ugyanis, ha beáll a tél, akkor nagyon nagy szükség lesz
a közmunkások fellépésére és tevékenységére, mert ha kevesebben vannak mint tavaly, akkor
súlyos  problémák  lesznek.  Másik  kérdése,  hogy  az  építőanyag  árak  és  a  munkabérek
erőteljesen megnövekedtek, Miskolcon nem is annyira, mint Budapesten és a Dunántúlon. A
jelenleg zajló, városi beruházási pályázatok is emiatt megdrágultak, illetve magasabb lett az
önerő költsége is.  Kérdezi,  mennyivel kerül  többe, hány %-kal kerül  többe egy-egy ilyen
önerős  beruházás?  A Kormány  ígérete  szerint,  ha  egy-egy  önkormányzatnál  ez  a  szám
meghaladja a 30%-ot akkor segít. Kérdezi, hogy Miskolcon ez aktuális-e?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, ha valaminek több mint 30%-kal megnövekedett a
kivitelezési költsége akkor rosszul számolt az illető. A Kormány soha nem ígérte azt, hogy ha
több mint 30%-kal megnövekedik a költség, akkor kipótolja, ez nem valós állítás. Valóban
jelentősen megemelkedtek a költségek, annyi kivitelezés végezhető, amennyi pénz van. A 20–
30%-os költségemelkedés azt jelenti, hogy bizonyos kivitelezéseket nem lehet elvégezni, csak
a  rendelkezésre  álló  büdzséből  lehet  gazdálkodni  úgy,  mint  a  magyar  Kormány.  A másik
kérdésre válaszként elmondja,  hogy a közfoglalkoztatottak számát a Kormányhivatal  tudja
megmondani, ott van nyilvántartva, javasolja Képviselő Asszonynak, hogy forduljon hozzájuk
a kérdésével. Megerősíti, hogy szükség lesz a munkavégzésükre télen, de kiemeli, utópia és
pocséklás az az elképzelés, hogy a havazás beálltával  egy napon belül  Miskolc legapróbb
utcájában is maradéktalanul el legyen takarítva a hó. Ez magas összegű forrást jelentene a
városi  büdzsében, több száz millió Ft-ot,  melyet  véleménye szerint  egy átmeneti  esemény
kapcsán nem kellene kifizetnie a városnak. Azt gondolja, felelősen kell gazdálkodni a város
pénzével. Azt a több száz millió Ft-ot, melyet a teljes hó eltakarítása jelentene, nem gondolja,
hogy  a  városnak  ki  kellene  fizetnie,  mert  akkor  tényleg  elmaradnak  a  beruházások.
Mindenkinek javasolja, hogy a háza előtt takarítsa el a havat, a bérházak előtt pedig a közös
képviselő gondoskodjon a hóeltakarításról. A város a fő utakat a közlekedés számára szabaddá
teszi, utána lesznek takarítva a kis utak. Ezt már most a havazás előtt tisztázza. Véleménye
szerint  a  város  felelős  gazdálkodása  nem  engedi  meg,  hogy  több  száz  millió  Ft-ot
hóeltakarításra költsenek a város pénzéből.

Bartha György: Elmondja, hogy az előző Közgyűlésen kettő témában tett fel kérdést, nem
kapott választ, de ezt már szokásosnak tartja. Most kérdése a Diósgyőri Várhoz való eljutással
kapcsolatos.  Elmondja,  korábban  már  javasolta,  hogy a  Bartók  Béla  utca  irányában  lévő
hídnál legyen felfestve jelzés, ne a Puskás Tivadar utcára menjenek be a buszok és a turisták,
hanem egyenesen tudják a Várat megközelíteni. Elmondja, hogy egy hónap alatt nem sikerült
ezt a problémát megoldani, még az időjárás engedi, hogy a felfestést megoldják.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Reméli, hogy a szakemberek mérlegelik ezt a szakmai kérdést
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és aszerint kapja majd meg a választ Képviselő Úr. A válaszadás határideje még nem telt le,
határidőn belül meg fogja kapni a választ. Egyébként egyetért azzal, hogy képviselői kérdésre
– melyet most jelez is a Polgármesteri Hivatal kollégáinak – amennyiben könnyen megadható
a válasz, úgy azt egy héten belül szeretné megadni. A bonyolult kérdéseknél megérthető a
csúszás, de érthetetlen,  hogy egy képviselő egy hónap alatt  nem kap választ.  Kéri  Jegyző
Urat, hogy képviselői kérdésre egy héten belül érkezzen válasz.

Pakusza Zoltán:  Választókörzetében a Honszerző utca miatt szólal fel  újfent. Azért,  mert
olyan  utcáról  van  szó,  ami  fontos,  több  száz  embert  érint,  ez  a  fő  közlekedési  útvonal
Perecesnek  ezen  a  részén.  Ebben az  utcában  az  elmúlt  évben legalább  7-8 csőtörés  volt,
jelenleg két híd is le van zárva, már több mint két hónapja. Közeledik a tél, és ha ezt a fő
közlekedési  útvonalat  nem fogják tudni használni a lakók, akkor a közlekedés borzasztóan
megnehezül  ezen  a  területen.  Arra  kéri  Polgármester  Urat,  hogy  ebben  az  ügyben
mindenféleképpen gyorsítsák fel  a  munkálatok folyamatát  a Honszerző utcában.  Hosszabb
távon jövőre el  kell  azon gondolkodni,  hogy ott  a vízvezeték cseréje megvalósuljon, mert
hatalmas költségeket emészt fel, a fél aszfaltot az utcában már tönkretette az elfolyó víz. Az
előző Közgyűlés alkalmával is kérte ebben Polgármester Úr segítségét, most is ezt kéri az ott
élők nevében.
Az  idén  tavasszal  kérte  azt,  hogy  választókörzetében  közterületen  a  nemzeti  ünnepekkor
legyenek kihelyezve zászlók. Ez azóta sem valósult meg. Polgármester Úr akkor azt mondta a
nyáron, júniusban, amikor újra felszólalt az ügyben,  hogy várja meg a következő nemzeti
ünnepet. Azóta eltelt augusztus 20., itt van október 23. és nincs továbbra sem zászló. Egyszer
kimentek a Városgazda munkatársával, kijelölték az oszlopokat, de gyakorlatilag azóta sem
történt semmi. Többször elhangzott a Közgyűlésen, hogy a város gazdasága szárnyal, így nem
érti,  hogy mi az akadálya annak, hogy méltó módon tudjanak ebben a választókörzetben is
ünnepelni a nemzeti ünnepeken.
A harmadik probléma, amit jelezni kíván a közvilágítással kapcsolatos. Választókörzetében a
Stadion  úti  Óvoda előtt  már  hosszú  ideje  nem égnek  a lámpák.  Bár  a  Stadion  utca  nem
választókörzetéhez  tartozik,  de  az  óvodánál  úgy  gondolja,  mindenképpen  fontos  lenne  a
közvilágítás.  Szintén jelentős  szakaszhiba  van  az  Erdő  utcában.  Ez  fent  van a hegytetőn,
külterületen. Ebben is kéri Polgármester Úr, illetve az illetékesek segítségét.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Szintén fontosnak  tartja  azt,  hogy  megfelelően  tudjanak
ünnepelni, és a nemzeti ünnepeken a zászló része az ünneplésnek. Olyan mennyiségben kell
pótolni a zászlókat, hogy lehet, még minden területen nem tudnak tökéletesen az igényeknek,
az  érzéseknek  megfelelően  elhelyezni  zászlókat.  Arra  kérte  a  Városgazda  munkatársait,
hogyha  nincs  elég,  akkor  kezdjék  el  sürgősen  beszerezni,  hogy  megfelelően  tudjanak
ünnepelni.  Ezzel  kapcsolatosan  kér  egy  ütemezést,  hogy  mikorra  lesz  elég  zászló,  elég
minőségi zászló, mert a minőség sem mindegy, hogy milyen.

Szilágyi Szabolcs: Választókerületét  érintő három problémával kapcsolatban kért  szót. Az
egyik, hogy a Sályi utcán kérvényezett egy térfigyelő kamera áthelyezést. Ezzel kapcsolatban
szeretne információt kérni, hogy ennek a folyamata hol áll jelenleg.
Másik probléma az ő esetében  is  a  közvilágítással  kapcsolatos.  A Szilvás utcán  a Katica
Bölcsődének a területén 3 lámpatest is elhelyezkedik, de nem világítanak. Azért lenne nagyon
fontos,  hogy megjavításra  kerüljön,  mert  mind az óvoda,  mind a bölcsőde – ami  egymás
mellett van – járdaszakaszán, a közterületen nincs kiépítve közvilágítás, csak az intézmények
területén  lévő  lámpatestek  világítják  meg  a  járdaszakaszt  is.  A  korai  sötétedés  miatt
vaksötétben kell ott botorkálni, ami senkinek nem jó.
Harmadik észrevétele a Felsőruzsin utca 31. szám nyugati oldalán lévő parkolónál az ÉMÁSZ
végzett  karbantartási  munkálatokat,  amely  során  a  parkolót  felbontották,  az  ott  lévő
aszfaltréteget  is,  de  nem  került  visszaaszfaltozásra.  Azt  szeretné  kérni,  hogy  ez  a
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visszaaszfaltozás történjen meg. Kéri továbbá – ha van rá lehetőség –, hogy a Városgazda
fessen fel autó-helyeket a parkolóban.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy vizsgálják meg azt a területet.
A térfigyelő kamerával kapcsolatosan azt tudja pozitív hírként elmondani, hogy a teljes városi
kamerarendszer kiépítésében az idei források rendelkezésre állnak, és teljes gőzerővel indul el
a teljes városi kamerarendszer kialakítása, körülbelül a következő évben. Feltételezi, hogy ez
is akkor fog beleépülni a csomagba.

Dr.  Simon  Gábor: Néhány  városi  ügyre  szeretné  felhívni  a  figyelmet,  illetve  ezzel
összefüggésben kérdezni Polgármester Úrtól, hogyan is állnak.
Az egyik ilyen város ügy a Csengey utcán található volt tiszti klub épülete. A Közgyűlésen
régen döntöttek arról, hogy átadták a cserkészeknek, akik egy ifjúsági és cserkész központot
terveztek odaépíteni. Nagyon sok idő eltelt, az látszik, hogy továbbra is romos állapotban van
az épület. Érdeklődik aziránt, hogy ezzel a városi ingatlannal mi történt vagy mi fog történni.
Másik ilyen kérdés továbbra is az Avas szálló kérdése. Egyszer a főépítész azt nyilatkozta,
hogy az  Avas szállót  felújítják,  utána  megjelent  a  MiNapban,  hogy szuper  minden,  mert
megoldódott  a  sorsa,  hiszen  a  város  tulajdonába  került.  Egyszer  csak  hirtelen  jött  egy
közgyűlési előterjesztés sürgősséggel, hogy el kell adni. Azóta csend van az épület körül, nem
látszik semmi, ugyanolyan romos állapotban van.
Ugyanilyen kérdés az Avasi kilátó. 2010-től folyamatosan jelentek meg hírek, hogy most már
az Avasi kilátóval valami lesz, ennek a felújítása megtörténik. 2012-es cikket talált, amiben
Lengyel Katalin azt nyilatkozta, hogy már a forrás biztos jön, szuper koncepciók készülnek a
felújítására.  Azóta eltelt  néhány év,  de az  Avas kilátó  –  sok civil  próbálkozás  ellenére  –
ugyanúgy áll, ahogy eddig állt.
Ugyanilyen kérdés a Várfürdő kérdése. Egy fél mondatos válasz hangzott el a múltkor, hogy
daruk lesznek a várnál és azért nem lehet a Várfürdőt fejleszteni. Nyilvánvaló ez nonszensz,
se idén, se tavaly nem volt ott egy daru se, nem volt nyitva a Várfürdő. Kérdése, hogy miért,
mikor és hogyan lesz megnyitva, milyen pénzből lesz felújítva.
Utolsó kérdése a városnak egy nagy épülete, a Science Múzeum épülete. Itt mindig csak azzal
szokta Polgármester Úr elhessegetni a választ, hogy feljelentést tett. Nyilván a feljelentés arra
vonatkozik, hogy ki követett el bűncselekményt, mi történt ennek az eddigi kivitelezésénél.
Most az érdekelné, hogy mi lesz az épülettel, van-e valamiféle elképzelés, koncepció, hogy
mit lehetne oda telepíteni, mi lehetne az a közösségi funkció, ami ebbe segítséget jelent és ez
mikor valósul meg.
Erre az öt ingatlanra vonatkozóan szeretne választ kapni.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Köszöni a lehetőséget. Elmondja, hogy ez az öt ingatlannal
kapcsolatos  probléma  ez  körülbelül  abból  az  500-ból  5,  amit  az  előző  városvezetés  a
mostanira  hagyott.  Ezeket  is  ők hagyták  itt,  ne  felejtsék  el,  ugyanúgy,  ahogy a  Tapolcai
Strand kérdését, a Selyemréti Strand problémáját, a Stadion problémáját, az Avas szállóban is
nyakig benne voltak. Az előző vezetés 30 év alatt se volt képes semmire. Jelen vezetés a 7 éve
alatt felújította a vár felét. Most már mindenki úgy gondolja, hogy kész van, de még nincs,
építik  tovább.  Megjegyzi,  természetesen  amíg  a  vár  épül,  addig  a  strandfürdőt  nem lehet
megnyitni. Azon a helyen a továbbiakban sem lehet megnyitni, mert alkalmatlan arra, hogy
ott fürdőt üzemeltessenek. Kell keresni másikat, amit meg is tesznek, még mielőtt befejezik a
várat. Addig van két másik fürdő, amit ez a vezetés nyitott meg, hangsúlyozza, nem az előző.
Az Avas szálló minimum 20 éve nem üzemel. Jelen vezetés legalább visszaszerezte, az előző
erre sem volt képes. Keresik a megoldásokat. Egyszerűen nincs megoldás a zsebükben. Ha az
előző vezetésnek egy lett volna, annak is örültek volna. Most a 100-ból 50-et megoldottak,
még van egy pár, amit meg kell, de meg fogják oldani.
A  tiszti  klubbot  megkérdezheti  a  cserkészektől.  Jelzi,  van  egy  pályázati  forrás,  amit  az
Önkormányzat segítségével és a cserkészek együttműködésével arra fordítanak, hogy a tiszti

28



klub megújuljon. Ott lesz mellette az a kulturális központ, ami szintén jelen vezetés ideje alatt
újul meg. Előző vezetés csak eladni akarta, háromszor kiírták, de nem vette meg senki.
A kilátóra is volt számos éve az előző vezetéseknek, már vizionáltak oda mindent, de semmit
nem csináltak. Most tervezés alatt áll a kilátó.
Science Múzeumban még nem tudja, hogy mi lesz, de dolgoznak rajta, azon is. Azt is az előző
bagázs indította el, ki is szívtak belőle minden forrást. Azért is folyik a nyomozati szakasz, és
reméli,  hogy  kiderül  a  turpisság.  Reméli,  hogy  kiderül,  ki  volt  az  a  személy,  akinek  a
személyéhez kapcsolódott a történet. Az összes rájuk hagyott problémát meg fogják oldani.
Hangsúlyozza, nem volt kevés, van is még, de már távolról sem annyi, mint amennyit 7 évvel
ezelőtt örököltek.
Végig kell menni a főutcán, vagy akár az „elfeledett városrészben” és meg lehet nézni, hogy
mik  történnek  ott,  mi  van  ott,  milyen  élet  van  mindkét  részén  a  városnak.  Kéri,  hogy
emlékezzenek vissza – ha nem megy, szívesen bocsájt a rendelkezésre fényképeket, videókat
–, hogy mi volt ott jó néhány évvel ezelőtt, az előző vezetés idejében.

Novák Józsefné:  Szomorú kötelességének tesz eleget megint, választókerületében politikai
támadás érte a Diósgyőri Óvodát. Bizonyára tudják és látták is a facebook bejegyzést. Úgy
látja, hogy az ellenzéki képviselőket a tények továbbra sem zavarják. Nem lehet demagóg
módon kommunikálni.  Képviselő  Úr  úgy gondolja,  hogy nincs  szék,  ott  ahol  a  gyerekek
esznek? Arról van szó, hogy szebbé és komfortosabbá szeretnék tenni az óvodát. Ez a tények
elferdítése, aljas politikai megfontolásból. Ugyanez történt az Őszi Napsugár Otthonban is.
Nem szégyelli  belekeverni  az  ártatlan  gyermekeket?  Olyan  óvodapedagógusokban  keltett
félelmet, akik a gyermekekért dolgoznak. A szépkorúak, a nők és a gyermekek után ki lesz a
következő célpont? A nevezett óvoda átesett egy energetikai felújításon, amelyet Képviselő Úr
elhallgat, pedig nagyon fontos tény. Amit leírt az nem fedi a valóságot. A felújítás magába
foglalja  a  homlokzat,  a  lapos  tető  felújítását,  és  vízszigetelését,  a  homlokzati  nyílászárók
cseréjét.  Ha  nem  tud  valamit,  inkább  kérdezzen,  de  kreált  információkkal  ne  zaklassa  a
becsületes embereket és ne keltsen pánikot. Nagyon sokan keresték meg azzal, hogy zaklatják
őket. Mélységesen fel van háborodva ezen.

Dr. Kriza Ákos:  Ha jól értette Képviselő Asszony Jakab képviselő úrnak címezte szavait,
mert ki nem mondta a nevet, de látta, hogy arra fele nézett.

Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező.
Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.

1. napirend: Javaslat Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének,
valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004.
(VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről  és  egy
határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a határozati javaslatról szavaznak.

A  Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti határozati javaslatot és meghozta a

172/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének K7  jelű
karbantartásban érintett területekre vonatkozó módosítása
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint Miskolc Megyei Jogú
Város  Építési  Szabályzatáról)  szóló  21/2004.  (VII.  6.)  önkormányzati  rendelet
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. melléklete
szerinti  tartalommal –  jóváhagyja Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata
Közgyűlésének  IV-75/16.321-2/2007.  számú  határozatával  elfogadott  Településszerkezeti
Tervének módosítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városépítészeti Főosztály
Határidő: Azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr.  Kriza Ákos polgármester:  Most  a  rendelettervezetről döntenek,  melyhez minősített
többség, 15 igen szavazat szükséges.

A  Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8
tartózkodás  mellett  megalkotta  a  28/2017.
önkormányzati  rendeletét  Miskolc  Megyei  Jogú
Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

3. napirend: Javaslat  a  helyi  népszavazás  kezdeményezéséhez  szükséges
választópolgárok számáról szóló rendelet megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  rendelettervezetről kell
dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség szükséges.

A  Közgyűlés  18  igen,  6  nem  szavazattal,  0
tartózkodás  mellett  megalkotta  a  29/2017.
önkormányzati  rendeletét  a  helyi  népszavazás
kezdeményezéséhez  szükséges  választópolgárok
számáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

4. napirend: Javaslat az  Önkormányzat  egészségügyi  ellátórendszeréről  szóló
beszámoló elfogadására és a kapcsolódó döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az előterjesztés szerint  két határozati  javaslatról és egy
rendelettervezetről kell döntenünk.
Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti I. határozati javaslatról.
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A  Közgyűlés  17  igen,  6  nem  szavazattal,  1
tartózkodás  mellett elfogadta  az  I.  határozati
javaslatot és meghozta a

173/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Az Önkormányzat egészségügyi ellátórendszeréről szóló beszámoló elfogadása

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  egészségügyi  ellátórendszeréről  szóló  beszámoló  elfogadására  és  a
kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat egészségügyi
ellátórendszeréről szóló beszámolót elfogadja.

Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A  Közgyűlés  17  igen,  7  nem  szavazattal,  1
tartózkodás  mellett elfogadta  a  II.  határozati
javaslatot és meghozta a

174/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: A  Miskolci  Egészségfejlesztési  Intézet  keretében  működő  6  területi  védőnői
körzet  2018.  január 1.  napjával történő megszüntetése,  és 1 új  iskolavédőnői
körzet 2018. január 1. napjával történő létrehozása

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  egészségügyi  ellátórendszeréről  szóló  beszámoló  elfogadására  és  a
kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a Miskolci
Egészségfejlesztési  Intézet  keretében  működő  6  területi  védőnői  körzet  (20.  számú,  23.
számú,  27.  számú,  38.  számú,  40.  számú  55.  számú  védőnői  körzetek)  2018.  január  1.
napjával megszüntetésre, egy új iskolavédőnői körzet pedig kialakításra kerüljön azzal, hogy a
státuszok  megszüntetése  következtében  az  intézmény dolgozóinak  létszáma nem csökken,
belső átcsoportosítással valamennyi védőnő foglalkoztatása továbbra is biztosított, valamint a
megszűnt  körzetek  ellátási  területét  és  feladatait  az  egészségügyi  alapellátási  körzetek
meghatározásáról  szóló  rendelet  rendelkezéseinek  megfelelően  a  védőnői  ellátás  egyéb
körzetei vegyék át.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Egészségfejlesztési Intézet
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Lakosságszolgálati Főosztály
Határidő: 2017. december 31.

2. A Közgyűlés felkéri a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet főigazgatóját, hogy a működési
engedélyek  és  a  finanszírozási  szerződés  módosításához  szükséges  intézkedéseket  2017.
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december 31. napjáig tegye meg.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Egészségfejlesztési Intézet
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Lakosságszolgálati Főosztály
Határidő: 2017. december 31.
Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntsenek minősített többséggel.

A  Közgyűlés  17  igen,  7  nem  szavazattal,  1
tartózkodás  mellett  megalkotta  a  30/2017.
önkormányzati  rendeletét  az  egészségügyi
alapellátási  körzetek  meghatározásáról  szóló
30/2016.  (XI.11.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

5. napirend: Javaslat az Idősek Tanácsa megalakítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük, melyhez Badány Lajos képviselő úr módosító indítványt nyújtott be.
Kéri, hogy elsőként a módosító indítványról szavazzanak.

A  Közgyűlés  4  igen,  16  nem  szavazattal,  3
tartózkodás  mellett nem  fogadta  el  a  módosító
indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak a határozati javaslatról.

A  Közgyűlés  25  igen,  0  nem  szavazattal,  0
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti határozati javaslatot és meghozta a

175/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Idősek Tanácsa megalakítása

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Idősek Tanácsa megalakítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Magyarország helyi ön-
kormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § (2) bekezdése alapján az
idősek  tiszteletének,  megbecsülésének  és  biztonságának  előmozdítása,  valamint  az
idősödő emberek érdekeinek, javaslatainak az önkormányzati  döntések előkészítése
során történő megjelenítése érdekében megalakítja Miskolc Megyei Jogú Város Idősek
Tanácsát.

2. A Közgyűlés az Idősek Tanácsa elnökének az idősügyért felelős Alpolgármestert jelöli
ki.

3. Az Idősek Tanácsa tagjainak száma 11 fő.
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4. A Közgyűlés felhatalmazza az Idősek Tanácsa elnökét, hogy kérjen fel az Idősek Taná-
csa tagságára öt főt az időseket tömörítő helyi szervezetek támogatásával rendelkező
személyek közül, további öt főt oktatási-kulturális, szociális, egészségügyi, bűnmeg-
előzési és idősügyi rekreáció területen tevékenykedő egyéb szervezetek képviselői kö-
zül.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humánszolgáltatási Osztály
Határidő: azonnal

1. sürgősségi napirend: Javaslat ingó vagyon értékesítésére

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A  Közgyűlés  21  igen,  4  nem  szavazattal,  0
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti határozati javaslatot  és meghozta a

176/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: 3  db  MAN  TGM  tömörítőlapos  hulladékgyűjtő  autó  értékesítésre  történő
kijelölése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat ingó
vagyon értékesítésére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyo-
náról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 19.
§ (2) bekezdése, valamint a 20. §-a alapján, a támogató szervezet jóváhagyásának fel-
tételével, a vagyon jellegére tekintettel zárt versenyeztetési eljárás lefolytatásával érté-
kesítésre jelöl 3 db MAN TGM tömörítőlapos hulladékgyűjtő autót (Forgalmi rendszá-
mok: NCF091, NCF092, NCF093) az alábbi feltételekkel:

 a 3 db MAN TGM tömörítőlapos hulladékgyűjtő autó csak egyben kerül-
het értékesítésre,
 a kiinduló eladási ár a 3 db MAN TGM tömörítőlapos hulladékgyűjtő autó
esetében összesen 109.129.379,- Ft,
 az értékesítés a támogatási szerződésben, valamint az elidegenítésre vonat-
kozó támogató engedélyben esetlegesen előírt kötelezettségek átvállalásának kikö-
tése mellett bonyolítható le.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgár-
mestert, az 1. pontban meghatározott feltételekkel a versenyeztetési eljárás lefolytatá-
sára, a nyertes pályázó személyének megállapítására, valamint a nyertes pályázóval az
adásvételi  szerződés  megkötésére,  azzal,  hogy  a  megkötésre  kerülő  
adás-vételi szerződésnek rendelkezni kell a Támogatási Szerződésből eredő kötelezett-
ségek átvállalásáról.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a

3 db MAN TGM tömörítőlapos hulladékgyűjtő autó értékesítésével egyidejűleg a Mis-
kolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft.  között
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2015.  március  23.  napján  létrejött  vagyonkezelési  szerződés  közös  megegyezéssel
megszüntetésre kerüljön azzal, hogy a felek a jogviszony lezárásához a szerződés sze-
rint egymással kötelesek elszámolni.

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgár-
mestert a 3. pontban meghatározott szerződés közös megegyezéssel történő megszün-
tetéséhez, a szerződés szerinti elszámolások végrehajtatására és az ehhez szükséges
dokumentumok aláírására.

Felelős: Pfliegler Péter alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály
Határidő: 2017. október 31.

2. sürgősségi napirend: Javaslat vagyongazdálkodási döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint két  határozati  javaslatról kell
dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A  Közgyűlés  21  igen,  0  nem  szavazattal,  4
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a

177/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: a  Miskolc  23486/1  helyrajzi  számú  ingatlan  helyszínrajzán  10.  és  14.
számozással  jelölt  épületeinek  ingyenes  használatba  adása  a  Miskolci
Semmelweis Kórház és Egyetemi Oktatókórház részére

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyo-
náról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12.
§ (6) bekezdése alapján a Miskolci Semmelweis Kórház és Egyetemi Oktatókórház ré-
szére  2018. december  31. napjáig ingyenes használatba  adja az Önkormányzat  va-
gyonkezelésébe kerülésével egyidejűleg a Miskolc 23486/1 hrsz-ú ingatlan jelen hatá-
rozat mellékletét  képező helyszínrajzán 10. és  14.  számozással ellátott  épületeit  az
egészségügyi ellátórendszer fejlesztéséről szóló 2006. évi CXXXII. törvény 1/A.§ (1)
bekezdésében foglalt közfeladat ellátása céljából.

2. A használat során az Önkormányzat köteles az ingatlanon az épületek megközelítését
biztosítani, valamint az üzemeltetésről szóló megállapodásban rögzített módon a hasz-
náló köteles a rezsi költségeket, épülethasználattal felmerülő egyéb költségeket megté-
ríteni.

3. Az első pontban megjelölt épületek használatba adásával felmerülő költségeket az Ön-
kormányzat és a Miskolci Semmelweis Kórház és Egyetemi Oktatókórház külön üze-
meltetési megállapodásban rendezi.
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4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgár-
mestert, hogy az 1. pontban jelölt épületekre vonatkozó használati megállapodást és a
2. pontban meghatározott üzemeltetési megállapodást, azok esetleges módosításait alá-
írja.

Felelős: Dr. Kiss János alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály
Határidő: 2017. október 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a II. határozati javaslatról döntenek.

A  Közgyűlés  21  igen,  0  nem  szavazattal,  4
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a

178/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése X-
151/271.691/2015. sz. határozatának módosítása.

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
vagyongazdálkodási  döntések  meghozatalára” című  előterjesztést  és  a  következő
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 134/2017. (VI.14.) szá-
mú határozatával módosított X-151/271.691/2015. számú határozatának 3.c) pontjá-
ban foglalt két éves teljesítési határidőt 2018. december 31. napjára módosítja.

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Holding Zrt.-t a Magyar Állam képviseletében
eljáró Nemzeti Sportközpontokkal kötött adásvételi  megállapodás jelen határozat  1.
pontja szerinti módosítására.

Felelős: Dr. Kiss János alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály
Határidő: azonnal

3. sürgősségi napirend: Javaslat  szociális  intézményeket  érintő döntések meghozatalára,
valamint egyes  szociális  és  gyermekjóléti  tárgyú önkormányzati
rendeletek módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint három határozati javaslatról és két
rendelettervezetről kell dönteniük.
Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A  Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a

35



179/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény
fenntartói  jogának  átvétele,  valamint  az  átadás-átvételi  megállapodás
jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
szociális  intézményeket  érintő  döntések  meghozatalára,  valamint  egyes  szociális  és
gyermekjóléti tárgyú önkormányzati  rendeletek módosítására” című előterjesztést  és a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt a Miskolc Környéki
Önkormányzati Társulás fenntartásában működő Miskolci Egyesített Szociális, Egész-
ségügyi,  és Gyermekjóléti Intézmény fenntartói és irányítói jogának 2018. január 1.
napjával Miskolc Megyei Jogú Önkormányzat részéről történő átvételéről.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgár-
mestert, hogy a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás és Miskolc Megyei Jogú
Város Önkormányzata között  megkötendő, az intézmény fenntartói  és irányítói  fel-
adatátvételről és a feladatátvételhez kötődő munkáltatói intézkedésekről rendelkező át-
adás-átvételi megállapodást aláírja.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgár-
mestert az Intézmény fenntartói és irányítói jogának átadásával-átvételével kapcsolato-
san szükséges intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A  Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a

180/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Miskolc Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény Alapító
Okiratának módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
szociális  intézményeket  érintő  döntések  meghozatalára,  valamint  egyes  szociális  és
gyermekjóléti tárgyú önkormányzati  rendeletek módosítására” című előterjesztést  és a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolci  Egyesített
Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény Alapító okiratának a határozat 1.
melléklete  szerinti  módosítását,  valamint  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,
Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény  módosításokkal  egységes  szerkezetbe
foglalt Alapító okiratát a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.
Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály
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Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert  az  Alapító  okiratot  módosító  okirat  aláírására,  elrendeli  azok
változásbejegyzési eljárás keretében a Magyar Államkincstárhoz történő benyújtását,
továbbá  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  változásbejegyzési  eljáráshoz  kapcsolódó
intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály, a törzskönyvi

bejegyzés kapcsán Pénzügyi Osztály
Határidő: a  felhatalmazás  tekintetében  azonnal,  a
változásbejegyzés

benyújtása tekintetében 2017. november 30.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a III. határozati javaslatról.

A  Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a

181/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: Miskolc  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény  által
nyújtott  szociális  szolgáltatásokra  vonatkozó  feladatellátási  szerződések
jóváhagyása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
szociális  intézményeket  érintő  döntések  meghozatalára,  valamint  egyes  szociális  és
gyermekjóléti tárgyú önkormányzati  rendeletek módosítására” című előterjesztést  és a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja Bükkszentke-
reszt, Harsány, Mályi, Nyékládháza, Ónod, Sajóbábony, Sajóhídvég, Sajókeresztúr te-
lepülésekkel családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatásokra, Berzék, Köröm, Mályi,
Sajóhídvég  településekkel  a  házi  segítségnyújtás  szolgáltatásokra  a  feladatellátási
szerződések  megkötését.  Felhatalmazza  Polgármestert  a  feladatellátási  szerződések
aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Szociális Osztály
Határidő: azonnal - folyamatos

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgár-
mestert  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény
működési  engedélyének módosításával  és a  szolgáltatói  nyilvántartásba  történő be-
jegyzési eljáráshoz kapcsolódó intézkedések megtételre.
Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Szociális Osztály
Határidő: azonnal
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Most  az  első  rendelettervezetről döntenek,  melyhez
minősített többség szükséges.

A  Közgyűlés  19  igen,  0  nem  szavazattal,  5
tartózkodás  mellett  megalkotta  a  31/2017.
önkormányzati  rendeletét  a  személyes
gondoskodást  nyújtó  szociális  szolgáltatásokról,  és
azok  igénybevételéről  szóló  21/2010.  (VI.30.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, szavazzanak a  második rendelettervezetről,  szintén
minősített többséggel.

A  Közgyűlés  17  igen,  0  nem  szavazattal,  8
tartózkodás  mellett  megalkotta  a  32/2017.
önkormányzati  rendeletét  a  személyes
gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról,
azok igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról
szóló  12/2014.  (V.12.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Családi  Otthonteremtési  Kedvezmény  igénybe
vételéhez értékesítésre kijelölt ingatlanokra vonatkozó határozat
egyes feltételeinek módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  szerint  egy  határozati  javaslatról kell
dönteniük.

A  Közgyűlés  23  igen,  0  nem  szavazattal,  2
tartózkodás  mellett elfogadta  az  előterjesztés
szerinti határozati javaslatot és meghozta a

182/2017. (X.19.) számú határozatot

Tárgy: VI-90/314.441/2016. sz. határozat módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  "Javaslat  a
Családi  Otthonteremtési  Kedvezmény  igénybe  vételéhez  értékesítésre  kijelölt
ingatlanokra vonatkozó határozat egyes feltételeinek módosítására" című előterjesztést és
a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  VI-90/314.441/2016.  sz.
határozatot a következő 25. ponttal egészíti ki:
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„25. A vevő indokolt kérelmére (amennyiben a vételár teljes egészében megfizetésre
került) a határozat 1-24. pontjaiban foglalt terhelési és elidegenítési tilalom, továbbá a
visszavásárlási jog törlésére akkor adható engedély, ha a vevő okirattal igazolja, hogy
a beépítési kötelezettség teljesítése érdekében

 pénzkölcsön igénybe vétele céljából pénzügyi intézményhez kérelemmel
élt, továbbá
 a pénzkölcsön nyújtója a kölcsön folyósításának érdekében feltételül szab-
ta az ingatlanon fennálló elidegenítési és terhelési tilalom és/vagy a visszavásárlá-
si jog törlését.”

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy ezzel a szavazás és az ülés végére értek.
Tájékoztatja képviselőtársait, hogy 2017. november 9. napján közmeghallgatást tartanak, és a
következő rendes ülésre várhatóan november 30. napján kerül sor.

Megköszöni a jelenlévők munkáját. Az ülést 10 óra 25 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Alakszai Zoltán Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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